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Krížová cesta

Nedeľa 10. 09. 2023 bola pre našu 
farnosť vzácnym dňom. 

Náš pán farár Mons. Michal Keblušek 
za veľkej účasti veriacich, požehnal 
novú krížovú cestu na kopci Bôrek. 
Túžba mať krížovú cestu sa zača-
la napĺňať ešte v roku 2021. Veriaci 
podporili toto dielo najskôr svojimi 
mi milodarmi. Každý dostal ďakovný 
list s čiastkou, ktorou prispel. Zároveň 
boli uložené kópie ďakovných listov 
vo farskom archíve. Následne začali 
najaktívnejší veriaci: Pavol Ďurčo, Pe-
ter Oberta, Róbert Dvorský s ďalšími 
obetavými mužmi budovať krížovú 
cestu. Po namáhavých terénnych prá-
cach vyrobili a umiestnili 14 nových 
kaplniek. Tieto práce podporili aj nie-
ktoré miestne spoločnosti. Do kapl-
niek sa umiestnili rezby, predstavujú-
ce jednotlivé zastavenia. Rezby, ako i 
corpus pre veľký kríž, ktorý je umiest-
nený  na vrchole krížovej cesty, zhoto-
vil rezbár Ján Palko. Nádherný kríž, ku 
ktorému sa veriaci už vyše roka cho-
dia modliť vyrobil Rastislav Mikula. 
Požehnaniu krížovej cesty predchá-

dzala sv. omša, ktorá bola obetovaná 
za všetkých jej dobrodincov. Pán farár 
nás pri nej povzbudil, aby sme krížovú 
cestu mali vo veľkej úcte, prijali ju ako 
veľký dar pre nás, ale i ďalšie generá-
cie. Povzbudil nás, že život je poklad 
a má zmysel vtedy, ak ho dokážeme 
prežívať s trpiacim Kristom, ktorý 
na krížovej ceste premohol každé 
utrpenie a na kríži zvíťazil nad smr-
ťou každého, kto bude verne kráčať 
s ním. Napokon požehnanie krížovej 
cesty ukončil spomienkou: „Keď som 
prišiel do vašej farnosti, vítali ste ma: 
prišli ste do farnosti, v ktorej je krásna 
príroda. Túžime, aby ste nám hlásali 
tú najkrajšiu pravdu“. Pritom ukázal 
rukou na kríž a povedal: „Tu máte, tu 
máme najcennejšiu pravdu.“ Nakoniec 
pozval všetkých na posedenie pri gu-
láši, ktorí pripravili obetaví veriaci. V 
tomto spoločenstve,  ako to pán farár 
nazval,  sme pokračovali v krásnom 
farskom dni. Vyslovujeme veľké pán 
Boh zaplať nášmu p. farárovi a sme 
si vedomí, že vybudovanie krížovej 
cesty záviselo od jeho ochoty a spo-

lupráce. Veľmi si to vážime, ako i 
všetku jeho kňazskú horlivosť, všet-
ky jeho obety. 

Nech ho dobrý Pán Boh odmení a 
Panna Mária, sv. Jozef a sv. Žofia - pat-
rónka našej farnosti, nech mu naďa-
lej pomáhajú.

              Vďační veriaci 
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Na snímke vľavo autor drevených plastík 
rezbár Ján Palko, nás žiaľ už opustil. So 

smútkom spomíname a ďakujeme 
za nádhernú tvorbu.
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   6. ZASADNUTIE OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V STREČNE
Dňa 10.10.2023 sa uskutočnilo 
6. zasadnutie OZ. Zúčastnení: staros-

ta obce, poslanci OZ, hlavný kontrolór 
obce, zapisovateľka Ing. Ivana Tava-
čová. Ospravedlnený: Vojtech Oberta, 
Ján Trnovec.

1. Otvorenie
Starosta konštatuje, že OZ je uzná-

šaniaschopné. Uznesením č.69/A volí 
overovateľov zápisnice v zložení: Ivan 
Melo, Ing.Miroslav Kubo. Hlasovanie: 
za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprítom-
ní-2. Uznesením č. 69/B volí členov 
návrhovej komisie v zložení: p. Beáta 
Badibangová, PhDr. Mária Beháňo-
vá. Hlasovanie: za-7, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-2. Uznesením č.70  
schvaľuje program 6.zasadnutia OZ. 
Hlasovanie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-2.

2. Kontrola uznesení
- Osadenie zrkadiel: Ul.28. októbra a 

Čsl. brigády – zrkadlo osadené
Ul. Mládeže a ul.M. Ilovského – vy-

jadrenie projektanta- zrkadlo nie je 
potrebné z dôvodu značky STOP a do-
statočnej rozhľadovej vzdialenosti

Osadenie retardérov - Ulice Kamen-
ná a ul. Za záhradami – úloha v riešení,  

- Údržba telocvične – podlaha - u 
dodávateľa sa linoleum v potrebnej 
hrúbke momentálne nevyrába, hľada-
jú sa iné riešenia

- Kosenie pozemkov na Kamennom – 
vlastníci upozornení článkom v Streč-
nianskom hlásniku 

- Elektrická prípojka - lokalita Ka-
menné –informácia bola uverejnená 
formou článku v Strečnianskom hlás-
niku

- Výtlky pri vstupe do obce – sprave-
ná komplexná oprava cesty, 

- Oslovenie miestnych fotografov na 
fotky o Strečne – výzva bola uverejne-
ná v Strečnianskom hlásniku, 

- Stav kotolne v ZŠ – prebiehajú re-
konštrukčné práce kotolne, obec do-
stala príspevok z MŠVVaŠ 50 000 € na 
odstránenie havarijného stavu 

- Prekládka miestneho rozhlasu (ul. 
Za záhradami) – úloha splnená

Uznesením č.71 OZ berie na vedomie 
kontrolu uznesení. Hlasovanie: za-7, 
proti-0, zdržal sa-0, neprítomní-2.

3. Úver na projekt Rozšírenie ka-
pacity MŠ – prístavba, nadstavba a 
stavebné práce

Stavebné práce podľa projektu pred-
stavujú maximálnu sumu 869 983,42 
Eur. Obec chce požiadať o preklenova-
cí úver z banky a to vo výške oprávne-

ných výdavkov NFP, ktoré predstavujú 
680 642,94 € na predfinancovanie 
a spolufinancovanie s variabilnou 
úrokovou sadzbou 12M EURIBOR k 
danému dňu (cca 4,212 ) + úrokové 
rozpätie 0,6 p.a vo výške oprávnených 
výdavkov NFP. Úver sa bude čerpať a 
úročiť na základe predložených do-
dávateľských faktúr na zaplatenie. 
Hlavný kontrolór obce dal odporúčací 
charakter. 

V tejto súvislosti zároveň starosta in-
formoval o odpustení „pôžičky-dlhu“ 
vo forme návratnej finančnej výpomo-
ci zo strany štátu vo výške 51 927 €. Fi-
nančné prostriedky mohla obec pou-
žiť na kompenzáciu svojich výdavkov, 
vyčerpaných v priebehu roka 2020, 
ktoré vznikli z dôvodu výpadku dane 
z príjmov FO v roku 2020 v dôsledku 
pandémie ochorenia COVID-19. Uzne-
sením č.72 OZ berie na vedomie in-
formáciu o úveroch a stanovisko HK k 
Minicipálnemu termínovanému úveru 
Eurofondy na predfinancovanie a spo-
lufinancovanie investičného projektu 
„Rozšírenie kapacity MŠ – prístavba, 
nadstavba a stavebné práce“. Hlaso-
vanie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-2. Uznesením č.73 OZ schvaľuje 
prijatie Mnicipálneho termínovaného 
úveru vo výške 680 642,94 €. Hlaso-
vanie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-2.

4.  8. zmena rozpočtu na r. 2023
8. zmena rozpočtu zahŕňa na strane 

príjmov najmä úpravu podielových 
daní, navýšenie úveru na projekt Roz-
šírenie kapacity MŠ, úpravu transfe-
rov podľa reálnej výšky, schválené  
dodatočné transfery na riešenie mig-
račných výziev, kompenzáciu cien 
energií a havarijnej situácie kotolne 
ZŠ a zmeny vlastných príjmov MŠ. 

Na strane výdajov sa jedná najmä o 
splátku úveru na Lávku z NFP a upra-
vený úrok, úprava výdavkov na rekon-
štrukciu ul. Kováčskej, reálne náklady 
na projekt Rozšírenie kapacity MŠ 
a zmeny výdavkov MŠ podľa upra-
vených príjmov. Uznesením č.74 OZ 
schvaľuje 8.zmenu rozpočtu r.2023. 
Hlasovanie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-2.

5. Schválenie Rámcovej dohody o 
zbere a preprave komunálneho od-
padu pre Mikroregión Terchovská 
dolina 

Spoločné VO na likvidáciu, prepravu 
a zber komunálneho odpadu a nakla-
dania s odpadom spoločne pre obce, 

ktoré tvoria MTD bolo uskutočňova-
né prostredníctvom obce Teplička 
nad Váhom. Uznesením č.75 OZ berie 
na vedomie Rámcovú dohodu o zbe-
re a preprave komunálneho odpadu 
pre Mikroregión Terchovská doli-
na so spoločnosťou T+T platnou od 
01.01.2024. Hlasovanie: za-7, proti-0, 
zdržal sa-0, neprítomní-2. V súvislosti 
s navýšením cien bude potrebné pre-
hodnotiť poplatok za komunálny a 
drobný stavebný odpad na obci.

6. Komunitný plán sociálnych 
služieb
Podľa zákona č. 448/2008 Z. z. o 

sociálnych službách je každá obec po-
vinná mať vypracovaný Komunitný 
plán sociálnych služieb (KPSS). Nový 
KPSS odráža aktuálne potreby obča-
nov, priority, ktoré by boli reálne v 
budúcnosti realizovateľné. Uznese-
ním č. 76 OZ schvaľuje II. Komunitný 
plán sociálnych služieb 2023-2027. 
Hlasovanie: za-7, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-2.

7. Rôzne
- Verejné prerokovanie konceptu ÚP 

obce
Koncept ÚP bol zverejnený 

26.09.2023. Dňa 24.10.2023 sa usku-
toční v sále KD jeho verejné preroko-
vanie: o 10.00 h pre  predstaviteľov 
ŽSK, dotknutých obcí a dotknutých 
orgánov, a o 17,00 hod. pre verejnosť 
a právnické osoby. 

- Info o zostavení rozpočtu
Príprava rozpočtu obce na roky 

2024 – 2026 je ovplyvnená tým, či 
bude schválené programové vyhláse-
nie vlády a vláde bude vyslovená dô-
vera alebo nie. 

- Stav projektu Rozšírenie kapacity 
MŠ

Stavebné práce prebiehajú podľa 
harmonogramu. Z dôvodu rozsahu 
prác a dodržaní technologických po-
stupov pri realizácii rozvodov existu-
júcej časti MŠ a nadväzujúcich staveb-
ných činností a maľovania, vrátane 
upratovania priestorov je potrebné 
zavrieť MŠ od 27.10. do 12.11.2023. 

- Prehodnotenie aktuálneho stavu 
MŠ a ZŠ, ich potrieb - pozvaní riaditeľ-
ka MŠ a riaditeľ ZŠ

Riaditeľka MŠ odpovedala na 
otázky o:

• prebiehajúcich stavebných 
prácach na MŠ - vykonávané práce nie 
sú v takej miere, aby mali rušivý vplyv 
na bežný chod MŠ, najmä počas odpo-
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činku detí sú regulované 

• výške schváleného príspevok 
rodičov na MŠ (tzv. školné) - dokáže 
pokryť potrebné výdavky

• ďalšom vzdelávanie zamest-
nancov MŠ - skôr by prijala praktické 
školenia, dohodnuté školenie s SCŠPP 
ohľadne správania sa detí

• potrebách MŠ - predstava 
úplnej zmeny interiéru - zútulnenie 
tried, zjednotenie miestností (podla-
hy), zmena olejových náterov za ob-
klady, dotvorenia školského dvora

• možnom využití priestorov 
prístavby MŠ od 1.1.2024 na krúžky 
či prijať deti, ktoré pre nedostatok 
kapacity neboli prijaté - neuvažuje 
sa tento školský rok, starosta ozrej-
mil, že priestor nie je možné využívať 
pred kolaudáciou, rovnako prijať deti 
dodatočne nie je možné, EDUZBER 
bol k 15.9.2023, kde tieto deti neboli 
zahrnuté

• požiadavkách rodičov na 
krúžky pre deti - veľmi veľa detí má 
problém so slovenským jazykom, je 
potrebná hlavne logopédia, ideálne 
by bolo, aby logopéd prišiel do MŠ, na-
vrhnutý dotazník pre rodičov ohľad-
ne záujmu

• využívanie konvektomatu v 
školskej jedálni - nemá vedomosť o 
nevyužívaní tohto zariadenia, využí-
vanie je v kompetencií pracovníkov 
jedálne, starosta uviedol, že toto by 

nemalo byť predmetom riešenia po-
slancov OZ, nakoľko vo všeobecnosti 
sú so stravou stravníci spokojní, o čom 
svedčí aj záujem externých stravníkov

• spájaní detí v triedach MŠ 
pri ich nižšom počte - spájanie detí v 
triedach je ráno do 7,30 a v poobed-
ňajších hodinách po 15,30, interný 
predpis to dovoľuje, ak to situácia 
umožňuje, deti v triedach sa spájajú 
hlavne v prípade výpadku pedagogic-
kého zamestnanca (dovolenka, PN)

Riaditeľ ZŠ informoval o:
• dobudovaní zariadenia na 

odkladanie bicyklov, ktoré sa veľmi 
využíva - je však potreba rozšírenia 
chodníka v tých miestach, v budúc-
nosti sa zvažuje o zastrešení

• potrebe kamery na miesto na 
odkladanie bicyklov - dochádza k po-
škodzovaniu bicyklov, k zhadzovaniu 
retiazok, je potrebné prehodnotiť, či 
zabezpečenie kamery by bolo vhodné 
zo strany obce v rámci kamerového 
systému alebo priamo zo strany školy, 
ktoré by umožňovalo okamžité preze-
ranie záznamov, prípadne zvážiť rie-
šenie zdieľania tejto obecnej kamery 
školou

• potrebe osadenia zrkadla na 
výjazde na ul. Mládeže zo školského 
areálu

• stave opravy školskej kotolne 
- momentálne je teplota v triedach a 

chodbách v škole postačujúca, moni-
toruje sa, kotol sa v čo najbližšej dobe 
sprevádzkuje

• zapojení sa školy spolu so 
zriaďovateľom do projektu, kde by sa 
pristavila školská jedáleň, prebudova-
lo by sa prízemie a dobudovali sa od-
borné učebne

Uznesením č.77 OZ berie na vedomie 
informáciu z bodu Rôzne. Hlasovanie: 
za-7, proti-0, zdržal sa-0, neprítom-
ní-2.

Pripomienky poslancov
• p. Beáta Badibangová - infor-

movala o častých výpadkoch verejné-
ho osvetlenia na ul. Kamennej 

• p. Marek Hanuljak - informo-
val sa na dátum ukončenia stavebných 
prác na lávke - starosta ozrejmil, že 
dátum stále nie je jasný, ale práce sa 
stihnú pred stanoveným termínom v 
zmluve o dielo.

• Ing. Miroslav Kubo – informo-
val o platnosti  zákona o zákaze parko-
vania vozidiel na chodníkoch 

• Mgr. Iveta Tarabová – vznies-
la požiadavku o potrebe informovať 
verejnosť, ktorá nevyužíva služby 
prepravy kompy pravidelne, o zmene 
harmonogramu prepravy kompy.

Uznesením č.78 OZ berie na vedomie 
pripomienky poslancov. Hlasovanie: 
za - 7, proti - 0, zdržal sa - 0, neprítom-
ní - 2.  Zapísala: Ing. Tavačová

Rekonštrukcia viac ako šesťdesiatročnej lávky cez rieku 
Váh je súčasťou cezhraničného projektu „Zvýšení přístup-
nosti a bezpečnosti ke kulturním památkam v Česko – Slo-
venském pohraničí.“ 

Materská škôlka

Projekt Rozšírenie kapacity materskej školy v obciStrečno 
prístavba, nadstavba a stavebné úpravy materskej školy bude 
riešiť realizáciu aktivít:

Rozšírenie kapacity existujúceho objektu materskej školy 
Obstaranie materiálno - technického vybavenia materskej 

školy
Vybudovanie detského ihriska v areáli materskej školy
Zvyšovanie energetickej hospodárnosti budovy materskej       

školy 
Stavenisko sa odovzdalo dňa 24. augusta 2023 na základe             

ZOD č.2/2023 zhotoviteľovi 3 Energy SK s.r.o. Práce pre- 
biehajú podľa zmluvne dohodnutého harmonogramu prác.

Lávka je vo fáze tesne pred dokončením. Ukončili sa 
aktivity na strane partnerov. Vedúci partner Moravsko-
sliezský kraj odovzdal zrekonštruovanú cestu III/48414 
Krásná- Pražmo a hlavný cezhraničný partner ŽSK ukončil 
rekonštrukciu Hradnej brány na Hrade Strečno a taktiež 
výstavbu cyklochodníka. Súčasťou aktivít partnerov bol 
aj seminár s názvom „Skúsenosti s budovaním cyklotrás v 
cezhraničnom regióne“, ktorý sa uskutočnil v sále Kultúr-
neho domu dňa 11. októbra.

   Projekty

Lávka ponad rieku Váh
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 Zhodnotenie volieb do NR SR 2023
Posledný septembrový deň sa už navždy bude spájať s 

predčasnými voľbami do NR SR. Aj obyvatelia našej obce 
využili svoje právo a odovzdali  hlas svojim favoritom. Pre 
tieto voľby boli zriadené, tak ako po iné roky, dva okrsky.

Účasť v našej obci bola oproti celoslovenskému priemeru 
(68,5 %) vyššia (75,2%). Z celkového počtu 2095 zapísa-
ných voličov  prišlo k urnám 1576 voličov. Využiť volebné 
právo mnoho ľudí považuje za svoju morálnu a občiansku 
povinnosť. Voliči majú rôzne parametre rozhodovania. 
Niektorí sú verní roky jednej strane, iní si poctivo čítajú 
programy. No sú aj takí, čo volia z recesie a niektorí dajú na 
rady svojich známych. Každý si vyberá podľa svojich pre-
ferencií.

Pri sčítavaní hlasov došlo v jednom okrsku aj ku kurio-
zite. Volič, ktorý chcel jasne poukázať na stranu, ktorú ne-
preferuje, vložil do obálky hlasovací lístok, na ktorom pre-
škrtal čiernou fixou všetkých jej kandidátov a dopísal naň 
svoje „pocity“. Hlasovací lístok následne vložil do obálky a 
tú vhodil do hlasovacej urny. 

Dotyčný volič si ale neuvedomil, že poškodenie hlasova-
cieho lístka (napr. aj preškrtnutím jej kandidátov) nemalo 
vplyv na platnosť hlasovacieho lístka. A tak sa stal pravý 
opak toho, čo dotyčný volič chcel dosiahnuť. Jeho hlasovací 
lístok bol počítaný ako platný a svojim neuváženým kona-
ním posunul do parlamentu stranu, ktorú vlastne nechcel .

 Ako sa hovorí: „ Každý čin, ku ktorému nás dohnal hnev a 
zlosť, je odsúdený na neúspech.“

             Beáta Badibangová zástupkyňa starostu

Výsledky volieb do Národnej rady Slovenskej republiky 30. 09. 2023 v obci Strečno 

 

 

Počet platných hlasov 
odovzdaných pre politickú 

stranu, politické hnutie alebo 
koalíciu (neuvedené nedostali 

žiadny hlas) 

Volebný okrsok 
Podiel 
hlasov 1. 2. 

1 Pirátska strana - Slovensko 1 1 0,13% 
2 PRINCÍP 1   0,06% 
3 Progresívne Slovensko 132 132 17,01% 
4 SPOLOČNE OBČANIA 
SLOVENSKA 2 2 0,26% 
5 OĽANO  67 62 8,31% 
6 Komunistická strana Slovenska 2   0,13% 
7 Maďarské fórum, ODS, Za 
regióny, RK, Demokratická 
strana 1   0,06% 
8 Vlastenecký blok 1   0,06% 
12 Sloboda a Solidarita 42 33 4,83% 
13 SME RODINA 5 8 0,84% 
15 Slovenská národná strana 63 53 7,47% 
16 SMER - sociálna demokracia 228 212 28,35% 
17 HLAS - sociálna demokracia 102 153 16,43% 
21 Kotlebovci - Ľudová strana 
Naše Slovensko 5 6 0,71% 
22 Demokrati 32 24 3,61% 
23 Kresťa.-demo. hnutie 51 56 6,89% 
24 KARMA   1 0,06% 
25 REPUBLIKA 41 33 4,77% 

 

Celková účasť na 
voľbách 

Volebný 
okrsok Spolu 

1. 2. 
Počet obyvateľov 
k 30.09.2023 

    2596 

Počet voličov zapísaných 
v zozname voličov 1057 1038 2095 

Počet voličov, ktorí sa 
zúčastnili na hlasovaní  784 792 1576 

  74,17% 76,30% 75,23% 
Počet platných 
odovzdaných hlasov 776 776   

 Koncept ÚP obce

Koncept ÚP bol zverejnený na webovej stránke obce 
dňa 26.09.2023 a dňa 24.10.2023 

sa uskutočnilo v sále KD jeho verejné prerokovanie. 
Pripomíname občanom, že termín na poslanie písom-

nej alebo elektronickej pripomienky 
k ÚP je 60 dní od jeho zverejnenia. 

Pripomienku je potrebné doručit písomne na 
obecný úrad, poslať poštou alebo mejlom na 

obec@strecno.sk. 
Koncept k ÚP je zverejnený na webovej stránke 

obce, prípadne je dostupný k nahliadnutiu 
v pracovných dňoch na obecnom úrade.



6. strana 5/2023

Životné jubileum
V živote každého z nás sú chvíle jedinečné a neopako-

vateľné. A ak sa jedná o okrúhle životné jubileum, je to 
chvíľa o to viac výnimočnejšia.

Dňa 01.10.2023 sa  životného jubilea – 90 rokov do-
žil pán Ondrej Oberta zo Strečna. Pri príležitosti tohto 
krásneho jubilea sme oslávencovi odovzdali darček v 
mene vedenia obce a popriali do ďalších dní všetko naj-
lepšie, predovšetkým pevné zdravie a krásnu a pokojnú 
jeseň života 

          Beáta Badibangová zástupkyňa starostu

Manželské páry Dušan a Jarmila Obertovci a Dušan 
a Gabriela Zajacovci kráčajú spoločne ruka v ruke už 
neuveriteľných 50 rokov. 

Samotný fakt, že oslavujú také významné jubileum 
akým je „Zlatá svadba“ dokazuje, že ich rozhodnutia boli 

Zlaté svadby
správne. Spoločne s pánom starostom sme obom párom 
zablahoželali k jubileu a popriali im do ďalších spoloč-
ných rokov len to najlepšie, pevné zdravie a vzájomnú 
úctu a lásku. 

             Beáta Badibangová zástupkyňa starostu

   A je to tu. Ďalšie nekonečné skúšanie, opakovanie textov 
a pripravovanie divadelnej premiéry na už naše tradičné 
divadelné Vianoce. V tejto ťažkej dobe, kde z každej strany 
počúvame samé negatívne správy, sme pre Vás milí diváci, 
vybrali bláznivú komédiu, ktorá je veľmi náročná na uče-
nie. Verím, že sa nám to podarí nacvičiť a Vás potešiť. Čas 
je neúprosný, len v marci sme skončili s hosťovaním diva-
delnej hry Mastný hrniec. Teší nás, že sme v obci Varín, pre 
veľký záujem,pridávali ešte jedno predstavenie. 

V apríli sme boli nabrať inšpiráciu na Novej scéne Brati-
slava a odniesli sme si pekný kultúrny zážitok z muzikálu 
Bodyguard. V júni sme vyhodnotili našu činnosť a po di-
vadelných prázdninách sme v septembri otvorili ďalšiu 
náročnú prípravu novej premiéry. Pod hradom Strečno, v 
krásnom prostredí amfiteátra sme 1. a 2. septembra odo-
hrali dve predstavenia Jánošík, spolu s ľudovou hudbou 
Parta. Ďakujem Katke Repáňovej za spoluprácu a ochotu 

prepožičať priestory na uskladnenie techniky. 
Pozvanie sme dostali aj na hody v susednej obci Stráňavy, 

kde sme spolu s Partou, vyplnili gro kultúrneho programu. 
Chcem sa poďakovať našej obci za finančnú dotáciu, vďaka 
nej sme skvalitnili naše predstavenia. Zakúpili sme tech-
niku, rekvizity a kostýmy do novej hry, vyrobili sme nové 
kulisy drevenice. 

V budúcom roku chceme vyriešiť skladové priestory pre 
uskladnenie kulís, rekvizít, kostýmov a techniky, aby sa za-
chovali pre pokračovanie tradície, ktorú založili naši pred-
kovia v roku 1927. Verím, že s pomocou našej obce aj tento 
problém vyriešime. Tešíme sa, že máme svojich divákov 
nielen z našej obce, ale aj zo širokého okolia, ktorí do našej 
obce radi prichádzajú. Ďakujem každému ochotníkovi, kto-
rý svoj talent a čas venuje ochotníckemu divadlu Strečno. 
Odmenou pre nás je plná sála a potlesk divákov. 

                  Pristachová Marta

Ochotnícke divadlo Strečno: Premiéra na ceste
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  Odber krvi
Dňa 06. októbra 2023 organizoval 
miestny spolok Slovenského Čer-

veného kríža odber krvi. Odberu sa 
zúčastnilo 28 bezplatných darcov, 

medzi ktorými boli traja prvodarco-
via. Odber vykonávali pracovníci mo-
bilnej Národnej transfúznej jednotky 

zo Žiliny v sále Kultúrneho domu. 

O hladký priebeh zorganizovaného 
podujatia sa postarali zástupcovia 
MS SČKpod vedením predsedkyne 

Evy Vojvodovej

Prvodarcovia: 

Kubová Miroslava
Piala Pavol

Jopková Katarína

Darcovia:

Štadáni Dušan
Samec Juraj 
Zajac Michal

Štadániová Renáta
Magálová Iveta
Magál Ondrej

Pernišová Miroslava
Kadašiová Jana
Šefčík Mariana
Ilovský Július
Kudela Peter

Kudela Martin
Štadáni Ivan

Obertová Zuzana
Oberta Peter

Melo Ivan
Blaško Dominik

Melo Patrik
Klocáň Michal

Záhradník Libor
Tarabová Kristína

Ondáková Iveta
Škorvánková Jana

Sinák Peter
Kazimírová Mariana

VŠETKÝM VEĽKÁ 
VĎAKA!

Kompa premáva aj v novembri
 V tomto roku by kompa štandardne ukončila svoju sezónu k prvému novembru, 

no udalosti sa pričinili k zmene jej prevádzky. Spýtali sme sa prevádzkovateľa 
kompy Bohuša Čurjaka, aký je jej stav a ako bude premávať počas nasledujúcich 
dní:

„Aj napriek dátumu budeme stále premávať pre obidve obce bez zmeny prevádzko-
vých hodín, bez zmeny režimu tak, ako bola doteraz. Od 7.30 do 19.30 hod pokraču-
jeme nepretržite v svojej prevádzke aj v novembri. V ranných a večerných hodinách 
podľa rozpisu určeného obcou. Kompa v Strečne po prvýkrát v histórii premáva bez 
prerušenia prevádzky, bez technických problémov, s dostatkom personálu non-stop 
30 týždňov bez zastavenia a bez výrazných problémov. Dokázala premávať v noč-
ných hodinách, kedykoľvek a za každého počasia. Obrovská vďaka patrí Slovenským 
vodným elektrárňam za to, že nám vyšli v ústrety a zabezpečili vhodné podmienky 
pre plynulý chod kompy. Mojím prianím je, udržať ju v čo najlepšej kondícií, čo naj-
dlhší čas aj v budúcnosti tak dlho, ako budem vládať. Som spokojný s výsledkom ce-
lého tímu, ktorý je silný, morálne vybavený a ktorý nám zabezpečuje dobré služby.“

Na otázku, ako by sa dala zhodnotiť sezóna, odpovedal Ľubomír Šebo: „Sezóna 
prebehla nadštardantne dobre, čo sa týka technického stavu kompy, spoľahlivosti 
osádky, ale aj stavom vody, ktorá bola kľúčová na to, aby sme mohli jazdiť v ranných 
a večerných hodinách. Všetko bolo v súhre, dokonca nám tento rok prialo aj poča-
sie. Taktiež sú dôležití aj naši zákazníci, ktorí vnímajú obsluhu kompy a sú na nich 
kladné ohlasy. Vždy sa vyskytnú nejaké problémy, no tento rok bol bez vážnejších 
udalostí. Spoznali sme sa s mnohými ľuďmi, ktorých by sme inak nepoznali, nebyť 
odstavenej lávky. Myslím, že je to pozitívna sezóna po všetkých týchto ukazovate-
ľoch.“                     /ED/
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Konsekrácia obnoveného kostola sv. Žofie v Strečne
V nedeľu 24.9.2023 sa uskutočnila 

dôležitá a posvätná udalosť v živote 
našej farnosti, keď Mons. Tomáš Ga-
lis, žilinský biskup, konsekroval náš 
kostol. 

Tak, ako je pre malé dieťa krst prija-
tím do cirkvi, podobnou udalosťou je 
pre kostol jeho konsekrácia. No a tak, 
ako je možné pokrstiť aj dospelého 
človeka, tak sme aj my v našej farnosti 
konsekrovali „176 ročného starčeka“, 
ktorého sme počas štyroch rokov ge-
nerálne opravovali. 

Táto oprava si vyžadovala množstvo 
prác:

- obkopanie a odvodnenie po celom 
obvode kostola

- generálna oprava organa 
- kompletne nová elektroinštalácia a 

osvetlenie
- celkové odstránenie zvlhnutej a po-

škodenej fasády
- nanášanie nových sanačných 

vrstiev omietok 
- výmena poškodených  časti krovu 

kostola a realizácia odvetrania pod-
krovia. výmena   okien na chóre a 
osadenie  nových tzv. pred sadených 
okien na vitrážach 

- oplechovanie ríms  a parapetov 
všetkých okien 

- nový náter fasády
- namontovanie  nového  bleskozvo-

dového systému
- obnova  zvlhnutých stien sakristie a 

kaplnky Lurdskej p. Márie 

- realizácia nového chodníka okolo 
kostola.

Počas tohto náročného obdobia 
ovplyvneného covidom, veľkým 
množstvom neočakávaných prác a 
náročného hľadania finančných pro-
striedkov sme sa tešili práve na túto 
veľkolepú udalosť. Počas príprav na 
túto slávnosť sa v archívoch zistilo, 
že vysviacka kostola bola v roku 1847 
vykonaná iba čadčianskym dekanom 
Františkom Danišom. Nadišla chvíľa 
tento stav práve teraz napraviť. Od 
tejto nedele začíname písať novú his-
tóriu nášho kostola.

Samotná konsekrácia je liturgickým 
obradom, ktorý vykonáva biskup. 
Tento obrad zahŕňa viacero krokov, 
vrátane očisty kostola, pomazania 
oltára, krížov a stien svätým olejom 
a označenia kostola krížom vo viere. 
Bol to nádherný obrad, plný symbo-
liky, s hlbokým významom pre ve-
riacich. Očista kostola predstavuje 
očistenie ducha veriacich a miesta 
samého od hriechu a svetskosti. Po-
mazanie svätým olejom symbolizuje 
posvätenie a ochranu pred zlom. Kríž, 
ktorý je obkreslený a označený na ol-
tári a stenách, je symbolom Kristovej 
prítomnosti a lásky k veriacim. Je to 
jeden z najkrajších obradov, ktoré je 
možné v kostole zažiť. Za túto vzácnu 
chvíľu sme vďační otcovi biskupovi 
Mons. Tomášovi Galisovi.

Kostol je náš dom, kde Pán prebýva 

a osobne nás pozýva na stretnutie s 
ním. Pri tomto stretnutí môžeme bu-
dovať a opraviť aj chrám v sebe sa-
mom, a to je to najdôležitejšie. Cirkev 
je vybudovaná na skale. Náš kostol má 
tiež pevné kamenné základy a bude tu 
slúžiť ďalším generáciám.

Práce na obnove sa blížia do finále. 
Úplná spokojnosť však nastane až po 
uhradení všetkých faktúr za už zreali-
zované práce. Preto chceme poprosiť 
obetavých dobrodincov o podporu pri 
ďalších pravidelných zbierkach alebo 
o príspevok priamo na farský účet:

SK55 0900 0000 0000 7650 8927

My farníci vyjadrujeme veľkú vďa-
ku nášmu pánovi farárovi Mons. Mi-
chalovi Kebluškovi. Hneď po svojom 
príchode do našej farnosti a po zis-
tení stavu kostola, započal organizo-
vanie prác. Obetavo hľadal možnosti 
realizácie a aj financovania. Písal lis-
ty do rôznych firiem, známym aj ne-
známym, aby pomohol pri náročnom 
uhrádzaní faktúr. Poctivo vysvetľoval 
a fotkami dokumentoval všetky reali-
zované práce, ktoré môžete nájsť aj na 
stránke farnosti v sekcii galéria. 

Vyprosujeme u Pána veľa zdravia a 
elánu do ďalšej pastoračnej činnosti. 

Pán Boh zaplať všetkým, ktorí sa 
nejakým spôsob pričinili k nášmu 

spoločnému dielu.
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V tieto dni naše kroky častejšie sme-
rujú na cintorín. Zaiste sa nik z ľudí, 
keď stoja pri hrobe svojich blízkych, 
neubráni rôznym myšlienkam a otáz-
kam. Niekto si možno len povzdychne, 
tak takto každý skončí. Iní - ako dobre, 
že som veriaci, lebo môžem byť člove-
kom nádeje. Ba možno niekto si dal aj 
predsavzatie - chcem ešte hlbšie žiť 
svoju vieru, a tak byť ešte viac člove-
kom vnútorného pokoja. A naozaj, po-
slaním týchto dní je nielen modliť sa 
za našich zomrelých, čo je dôležité, ale 
zároveň túžiť stať sa ešte viac člove-
kom viery, človekom, ktorý má jasno 
v otázke večného života. Lebo len ta-
kýto človek, môže kedykoľvek vstúpiť 
na cintorín s vnútorným pokojom, tak 
veľkým darom, ktorý toľkým chýba. 

Ako ho získať? Môže nám k tomu 
pomôcť i stať evanjelia, ktorá nám 
približuje obrátenie Zacheja Ten mal 
všetky predpoklady, aby mohol žiť na 
vysokej nohe. Bol mýtnik, bohatý člo-
vek. Je pravdou, po materiálnej strán-
ke mal všetko, ale po duchovnej nemal 
nič. Cítil sa vnútorne prázdny. Nik z 
ľudí si ho nevážil, veď okrádal ľudí. 
Nemal skutočnú radosť, lebo nemal 
najcennejší dar, vnútorný pokoj. Túžil 
stretnúť niekoho, kto by si ho všimol, 
ale kto, keď bol pre každého terčom 
odsúdenia a posmechu. Dozvedel sa, 
že cez Jericho prechádza Ježiš. Počul, 
že On mu môže pomôcť stať sa šťast-
ným, človekom vnútorného pokoja. K 
tomu však bolo potrebné urobiť kro-
ky, ktoré si vyžadovali veľkú nároč-
nosť. Dôležité bolo, že ich bol ochotný 
vykonať. Priblížme si ich. 

Túžil sa stretnúť s Ježišom, počúvať 
ho. Uvedomoval si, že ak urobí tento 
krok, mnohí ľudia ho odsúdia. Budú 
na neho pokrikovať: Čo ty hriešnik, 
chceš byť s Ježišom! Nedal sa odradiť 

prostredím. To bol druhý krok. Ba do-
konca, keďže bol malej postavy, vylie-
zol na strom, aby Ježiša lepšie videl. 
Bol to ďalší jeho pokorný, ponižujúci 
krok. Bol ochotný otvoriť srdce Ježišo-
vi, otvoril ho, najmä, keď sa presved-
čil, že v srdci Krista má každý miesto. 
Presvedčil sa o tom, keď sa Kristus 
zastaví pri ňom a na prekvapenie 
všetkých mu hovorí: „Zachej, poď 
dolu, lebo dnes chcem zostať v tvo-
jom dome.“ Podmienka je len jedna. 
Úprimná zmena života. Aj tento naj-
ťažší krok je ochotný vykonať. Uznať 
hriech, opustiť hriech a dokonca pri-
niesť zadosťučinenie: „Pane, polovicu 
svojho majetku dám chudobným a ak 
som niekoho oklamal, vrátim štvor-
násobne.“ Po týchto krokoch sa stáva 
novým, šťastným človekom. Potvrde-
ním sú slová Ježiša: „Dnes prišla spása 
do tohto domu.“ Do jeho vnútra, ktoré 
začalo vlastniť najväčšie bohatstvo, 
život Božej milosti. A teraz si to pre-
pojme na náš život. 

Evanjelium začína: „Ježiš vošiel do 
Jericha a prechádzal cezeň.“ Ježiš pre-
chádza aj cez našu obec, prechádza 
okolo každého z nás. Avšak k opravdi-
vému šťastiu, k vnútornému pokoju je 
potrebné urobiť tiež niekoľko krokov. 
Nám netreba ísť na strom, kde by sme 
boli každému na očiach. Nám stačí 
prichádzať do Božieho chrámu, kde 
sa môžeme naplno stretať s Kristom. 
Ďalej je nám potrebné počuť Ježišovu 
výzvu. „Poď dolu, poď ku mne, chcem 
byť v tvojom dome,“ čo znamená v 
tvojom srdci, v tvojom živote. Aj nám 
dáva Ježiš šancu, dáva ju každému, 
kto je ochotný otvoriť srdce, vzdať sa 
hriechu, konať zadosťučinenie. U nás 
je potrebné otvoriť srdce, čo zname-
ná prichádzať do Božieho chrámu. 
Uznať hriechy je možné pri každej sv. 

spovedi. A napokon mať ochotu ko-
nať zadosťučinenie. Máme to ľahšie 
ako Zachej. Nám netreba vrátiť na-
kradnuté peniaze. Ale predsa aj tu sa 
musíme učiť od Zacheja. Keby sme to 
brali úprimne ako on, museli by sme 
si povedať: „Ak som niekoho urazil, 
štvornásobne ho odprosím. Ak som 
niekomu ublížil, štvornásobne mu bu-
dem teraz dobre priať.“

A v takejto úprimnej úvahe by sme 
mohli pokračovať dlho. Veď každý 
máme svedomie, ktoré, ak mu to do-
volíme, hovorí jasnou rečou. Evanje-
lium je nesmierny dar, lebo každá jeho 
stať nás učí nejakej dôležitej pravde. 
Tá o Zachejovi nás učí, že kto otvorí 
srdce Kristovi, vzdá sa hriechu a pri-
nesie zadosťučinenie, u toho v srdci 
je ochotný Ježiš prebývať stále. A ak 
chceme ešte plnšie rozumieť tejto sta-
ti evanjelia, tak je potrebné ju chápať 
takto. Tým stolovaním je každé sv. pri-
jímanie, v ktorom Ježiš s ochotou chce 
prichádzať do nášho srdca. Tým do-
mom je naša nesmrteľná duša, a tou 
spásou je Božia milosť, Boží život v 
našej duši. V živote človeka, v ktorom 
prebýva Ježiš, je istota, lebo je v ňom 
Boží život, čo nikdy nekončí a skrze 
ktorý v tieto nastávajúce dušičkové 
dni môže každý z nás pomáhať svojim 
zosnulým blízkym, ktorí tak túžia po 
Božom, večnom živote. 

Sami si nemôžu pomôcť, sú odkázaní 
len na našu pomoc. Nuž prežime tieto 
dni s touto túžbou. Vence, kvety, svie-
ce... je všetko pekné, ale len ľudsky 
pekné. To našim zosnulým nepomôže. 

Preto konajme okrem ľudského to, 
čo je najcennejšie, čo je Božie, čo má 
večnú cenu. Silu a odvahu takto chá-
pať tieto dni a najmä ich takto preží-
vať vám všetkým prajem a vyprosu-
jem.      Mons. Michal Keblušek, farár

Úprimná zmena života

Z našej knižnice
Jeseň nám sfarbila prírodu nádher-

nými farbami, dni sú čoraz kratšie a 
nám zostáva stále viac voľného času 
na oddych, ktorý si môžeme spríjem-
niť aj čítaním zaujímavých kníh.

 V našej knižnici aj naďalej realizu-
jeme projekt s názvom: „Doplnenie 
knižničného fondu v Obecnej knižnici“, 
ktorý z verejných zdrojov podporil 
FPU v sume 1500 € a so spoluúčasťou 
obce v sume 250 €. Z tohto projektu 
už bolo nakúpených 62 kusov kníh v 
sume 803,90 €. Zakúpená bola belet-

ria a náučná literatúra pre detských aj 
dospelých čitateľov, ktorá bola vybe-
raná aj na základe prieskumu k náku-
pu nových kníh do Obecnej knižnice v 
roku 2023. Každá kniha, ktorá je za-
kúpená z projektu je označená logom 
FPU a vetou: „Z verejných zdrojov pod-
poril Fond na podporu umenia“. 

 Našim čitateľom ďakujem za návrhy 
na nákup nových kníh a pevne verím, 
že sa nám spoločne podarí obohatiť 
knižničný fond o nové a pre mnohých 
zaujímavé tituly náučnej literatúry a 

beletrie. Všetkým čitateľom prajem 
krásnu farebnú jeseň  

     Vaša knihovníčka 
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Ovocinárstvo a naši strečnianski „záhradkári“
90. výročie založenia prvého registrovaného ovocinárskeho spolku v Strečne, 

pobočky Slovenskej ovocinárskej spoločnosti
Pomológia, po slovensky ovocinár-

stvo, je vedný odbor skúmajúci ovoc-
né druhy, ich odrody a ich pestovanie. 
Názov tomuto vednému odboru dala 
Pomona, jedna z rímskych bohýň úro-
dy. Ovocinárstvo je dôležitým člán-
kom v systéme poľnohospodárskej 
výroby s dlhodobou tradíciou. V prí-
rode rástli od nepamäti divoké ovoc-
né stromy bez toho, aby sa človek o ne 
staral. Ovocný strom sa však pre člo-
veka stal veľmi cenou súčasťou jeho 
života, tak sa oň začal veľmi zaujímať 
a pestovať ho. Mal pre ľudí význam 
nielen z hľadiska veľmi chutnej obži-
vy, ale bol súčasťou ich bytia. Stál pri 
dome, alebo v záhrade, kde bývali. V 
jeho tieni oddychovali. Pod strom si 
dali stôl, pri ktorom sa konala rodin-
ná oslava. Strom zasadili, keď sa im 
narodilo dieťa alebo ako pamätný 
strom inej významnej udalosti. Strom 
dotváral krajinu, kde sa oni sami na-
rodili. Tvoril domov človeka. Ovocné 
stromy majú stabilizujúci účinok v  
poľnohospodárskej krajine. Zlepšujú 
mikroklímu, lámu vietor, zvyšujú vlh-
kosť, tlmia teplotné výkyvy, zlepšujú 
štruktúru a vlastnosti pôdy a poskytu-
jú domov pre rôzne živočíchy žijúce v 
ich korunách alebo pod nimi. Stromy 
starých a  najmä krajových odrôd vo 
voľnej krajine dorastajú do veľkých 
rozmerov, neraz dosahujú výšku aj 
viac ako 15 metrov. V minulosti slú-
žili aj ako orientačné body v krajine, 
ohraničovali pozemky, lemovali cesty 
alebo označovali významné miesta. 
Krajina s ovocnými stromami je kraj-
šia na pohľad. Ľudia si stromy vždy 
veľmi vážili a chránili ich. Sťať ovoc-
ný strom bolo nemysliteľné, bolo to 
vnímané ako ťažký hriech. Pestova-
nie ovocných drevín má na Slovensku 
dlhodobú tradíciu. Okrem historikov 
a archeológov, ktorí dokazujú toto 
tvrdenie historickými nálezmi a pí-
somnými prameňmi, túto skutočnosť 
dokladajú aj názvy slovenských obcí: 
Hruštín, Hrušovany, Jablonové, Jablo-
nica, Jablonka, Slivník, Orešany, Ore-
chová Potôň. Ľudia sadili také druhy 
ovocných stromov, akým sa darilo v 
ich prírodných podmienkach. Feu-
dálne panstvo a svetská mocenská i 
cirkevná hierarchia zakladali ovocné 
sady a okrasné záhrady. Ovocné sady 
pri domoch si zakladal i poddaný ľud. 
V osemnástom storočí ovocinárstvo 
veľmi podporovali cisárovná Mária 

Terézia a jej syn, cisár Jozef II., svojimi 
reformami dotýkajúcimi sa mnohých 
odvetví poľnohospodárstva, zavádza-
ním odvážnych nových technológií 
a pestovateľských druhov. Snažili sa 
zlepšiť situáciu občanov v krajine a 
zabezpečiť spoločenský pokrok. Ovo-
cinárstvom sa začali ľudia zaoberať 
výskumne, vedecky. Od začiatku 19. 
stor. sa začali zakladať spolky s lokál-
nou i širšou regionálnou pôsobnosťou 
na podporu a propagáciu ovocinár-
stva. Nastal obrovský rozmach ovo-
cinárstva na Slovensku. Ovocinárske 
oblasti sa nachádzali takmer na celom 
jeho území. Ľudia už vedeli, kde sa 
ktorému druhu ovocia dobre darilo. 
Slovenskými oblasťami s rozvíjajúcim 
sa ovocinárstvom boli Gemer, Považie, 
Hont a povestná ovocinárska oblasť 
Hornej Nitry. Známe boli myjavské 
slivky, vestenické hrušky a čerešne, 
sabinovské marhule, hrozno z okolia 
Bratislavy či trnavské jablká. V tom-
to období ľudia zakladali nielen nové 
sady, ale veľmi obľúbenou činnosťou 
bolo vysádzanie alejí a stromoradí. 
Zdobili krajinu, poskytovali ovocie, 
tieň pocestným či odpočívajúcim ľu-
ďom a slúžili ako vetrolamy. Slovenskí 
vzdelanci, kňazi a učitelia sa združo-
vali do rôznych národno-obrodenec-
kých spolkov s cieľom pozdvihnúť 
vzdelanostnú úroveň slovenského 
ľudu, a to nielen na úrovni boja za ná-
rodné práva. Snažili sa učiť slovenský 
národ vedomostiam a zručnostiam v 
rôznych oblastiach. Vydávali poučnú 
literatúru a šírili ju medzi ľudom. 
Snažili sa pomôcť chudobnému slo-
venskému ľudu zmierniť ich biedu, 
ktorá často vychádzala aj z nevzde-
lanosti a nevedomosti. Odovzdávali 
ľuďom svoje skúsenosti a poznatky aj 
v pestovaní ovocia. Povzbudzovali ich 
k novátorstvu. Nabádali ich k aktivite. 
Vysvetľovali osožnosť zveľaďovania 
domáceho hospodárstva pre člove-
ka. Tak ako napríklad Juraj Fándly 
(1750-1811), slovenský rímskoka-
tolícky kňaz, spisovateľ, entomológ 
– včelár a propagátor umného poľ-
nohospodárstva. Veľmi známym kňa-
zom, ktorý nadviazal na fándlyovskú 
tradíciu kňaza, osvetového pracovní-
ka, propagátora moderných foriem 
hospodárstva, bol rodák z Maršovej-
-Rašova pri Bytči Jozef Urbanovský 
(1791-1865). Z ďalších kňazov, vyni-
kajúcich pomológov treba spomenúť 

Antona Ďateľa (1778-1851), Mateja 
Bazalicu (1787-1848), Juraja Holče-
ka (1811-1869), Františka Urbánka 
(1790-1880), Romualda Čestislava 
Zaymusa (1828-1902) či Samuela 
Ferjenčíka (1793-1855). V roku 1863 
začalo vydavateľstvo v Skalici vydá-
vať noviny pre hospodárstvo, remeslo 
a domáci život Obzor. Šéfredaktorom 
bol Daniel Lichard, neskôr Romuald 
Zaymus. Časopis Obzor bol mesačník, 
ktorý si mohli čitatelia predplatiť na 
celý rok za tri zlaté, v čom bolo zahr-
nuté aj poštovné. Noviny mali veľmi 
vysokú úroveň a zaujímavé rubriky. 
Obzor ľuďom predstavoval slovenské 
spolky, viedol listáreň, uverejňoval 
štatistiky, obsahoval rubriku život a 
príroda, techniku remesiel, rady do 
domácnosti a kuchyne, venoval sa 
chovateľom dobytka a hydiny, pesto-
vateľom ovocia a zeleniny, predstavo-
val trhové ceny a oznamoval novinky 
v tlači. Veľkú úlohu pri vzdelávaní slo-
venského ľudu zohral aj Spolok svä-
tého Vojtecha vydávaním kalendára 
Pútnik svätovojtešský. Ten obsahoval 
rubriku s poradenstvom pre poľno-
hospodárov, včelárov a pestovateľov 
ovocia. Na spestrenie uvádzal pri kaž-
dom mesiaci poučné pranostiky. V 19. 
storočí vznikali na Slovensku ovocné 
škôlky s kvalitnými kultivarmi ovoc-
ných stromčekov. Vo veľkom sa stavali 
sušiarne ovocia, muštárne a pálenice. 
Organizovali sa odborné kurzy vzde-
lávania ovocinárov a výstavy. Aké od-
rody ovocia sa pestovali na Slovensku 
na prelome 19. a 20. storočia nám 
zachoval archív v mesačníku pre li-
teratúru, politiku a otázku sociálnu 
Hlas z 01.01.1901 v stati Priemysel a 
obchod v službe národa autora Fedo-
ra Houdka, ktorý píše: „Skúmajúc jed-
notlivé druhy ovocia, stretneme zvlášte 
nasledovné: jablká: renetky, parmenky, 
borovinky, borky, astrachánske, an-
tonovky, rozmajrínky, červené mali-
nové, citronky, cecky, cár Alexander, 
Oľga Nikolajevna, tiež mišianky a 
zlaté jabĺčka; hrušky: maslovky hôrné 
a Napoleónske, zelené Magdalénky, 
bergamotky, muškátky, marmanky, 
zimné hardepontky atď.; slivky: bys-
tričky, durandzie, ringloty, kobylnačky, 
okrúhľačky, kozie cecky, veľké vlašské, 
belice atď.“ 

  Po vzniku Československej repub-
liky založili pokrokoví českosloven-
skí ovocinári 20. septembra 1920 



11. strana5/2023

N
a 

sn
ím

ke
: Z

ak
la

da
ni

e 
ov

oc
ne

j š
kô

lk
y

Slovenskú ovocinársku spoločnosť. O 
jej založenie sa zaslúžili vtedajší ovo-
cinárski inštruktori František Hejl, 
správca Štátnej ovocinárskej škôlky v 
Trenčíne a Čeněk Zuna, správca Ovo-
cinárskej škôlky v Prievidzi. Osve-
tovú činnosť Slovenská ovocinárska 
spoločnosť umocňovala organizova-
ním odborných prednášok,  školení a 
mnohých výstav ovocia a produktov z 
neho. 10.mája 1924 vyšlo prvé číslo 
odborného časopisu Slovenské ovo-
cinárstvo. Bol to odborný časopis pre 
povznesenie ovocinárstva, vinohrad-
níctva a záhradníctva a vychádzal ako 
orgán Slovenskej ovocinárskej spo-
ločnosti. Členom sa zasielal zadarmo. 
V roku 1934 sústredili v ovocinárskej 
škôlke v Prievidzi rozsiahly sorti-
ment odrôd a botanických druhov 
ovocných stromov. Zvláštnu pozor-
nosť venovali mrazuvzdorným kulti-
varom. Na výstavách boli v tej dobe 
najviac zastúpené odrody Ananásová 
reneta, Batul, Baumannova reneta, 
Francúzska šedivá reneta, Míšenské, 
Jonathan, Kanadská reneta, Parkero-
vo zimné, Parména zlatá zimná, Šte-
tínske červené a Boskoopské červené. 
Ovocinári od 20. rokov 20. storočia 
postupne prechádzali na nižšie pes-
tovateľské tvary ovocných drevín, 
rozširovali krajové odrody a zavádza-
li do praxe intenzifikáciu pestovania. 
Na Slovensku sa rýchlym tempom 
rozbiehalo moderné ovocinárstvo. 
Slovensko začalo byť v produkcii ovo-
cia sebestačnou krajinou. Prebytky 
vyvážalo do Česka, Rakúska, Nemec-
ka a Maďarska. Rozvoj ovocinárstva 
po druhej svetovej vojne si vyžiadal aj 
rozvíjanie vedy, výskumu a školstva. 
Už v roku 1949 vznikla Výskumná 
a šľachtiteľská stanica v Prievidzi. 
Postupne vznikali ďalšie významné 
inštitúcie všestranne podporujúce 
napredovanie ovocinárstva. V ob-
dobí päťdesiatych a šesťdesiatych 
rokov dvadsiateho storočia sa zakla-
dali čoraz väčšie družstevné sady. V 
nížinných alebo mierne svahovitých 
krajoch sa zakladali moderné inten-
zívne sady. Slovensko disponovalo 
dostatočnou kapacitou vedecko-vý-
skumných pracovníkov, šľachtiteľov a 
odborných pracovníkov z oblasti ovo-
cinárstva. Bol dostatok slovenského 
ovocia v obchodoch, na tržniciach či 
v domácich skladoch ľudí. Ovocie sa 
spracovávalo v podobe vynikajúcich 
kompótov, džúsov, muštov, lekvárov, 
marmelád a džemov v konzervár-
ňach, ovocných drení a výrobkov z 
nich v mraziarňach a liehovín v lieho-
varoch. O džemy z našich konzervární 
bol veľký záujem aj za hranicami na-

šej vlasti. Záujem obyvateľstva o pes-
tovanie ovocia a zeleniny bol veľký. 
V roku 1960 vznikol Slovenský zväz 
záhradkárov ako dobrovoľné, samo-
statné, nepolitické združenie. V roku 
1971 bol premenovaný na Slovenský 
zväz ovocinárov a záhradkárov. Jeho 
poslaním bolo organizovať a rozvíjať 
ovocinársku a záhradkársku činnosť 
širokého obyvateľstva, ako aj spolu-
prácu na ochrane a tvorbe životného 
prostredia, vyjadrovať a uspokojovať 
záujmy členov zväzu a pomôcť vytvá-
rať podmienky na aktívny odpočinok. 

  Strečno s jeho okolím nie je ob-
lasťou Slovenska známou ovocinár-
stvom, ale ovocie tu pestovali ľudia 
odjakživa. Aj keď Strečňania svoj je-
dálny lístok veľmi hojne dopĺňali les-
nými plodmi, pestovali aj ovocie. Pes-
tovali také druhy, aké im umožňovali 
prírodné podmienky. Ovocné sady v 
Strečne si zakladalo feudálne panstvo 
obývajúce Strečniansky hrad. V jeho 
bezprostrednej blízkosti boli až dve 
záhrady. Panská záhrada rozprestie-
rajúca sa okolo pod hradom učupenej 
horárne a Horná záhrada povyše pan-
ského mlyna. Ďalší panský ovocný sad 
sa nachádzal pri panskom majeri na 
konci dediny. Najväčšou premenou v 
nie tak dávnej minulosti prešla záhra-
da pri majeri, pretože od roku 1911 
ju vlastnila židovská rodina veľko-
statkárov Haasovcov, ktorí od streč-
nianskeho panstva kúpili aj liehovar - 
pálenicu. Okrem hlavnej výroby liehu 
(kvitu) na báze jačmeňa a zemiakov 
v nej vyrábali aj ovocné destiláty na 
báze jabĺk, hrušiek a sliviek. V záhra-
de pestovali ovocie, aké ostatní ľudia 
v tej dobe v záhradách ešte veľmi ne-
mali. Okrem množstva odrôd jabĺk a 
hrušiek, pestovali aj orechy, ringloty, 
čerešne a višne. Záhradu pozdĺž, od 
cesty smerom k Váhu, lemovalo husté 
stromoradie cukornatých belosliviek, 
veľmi kvalitných na pálenie slivovi-
ce. V záhradách obyvateľov Strečna 
sa nachádzali vysokokmenné stromy 

s robustnou korunou. Vtedy to bola 
výhoda. Strom rodil veľké množstvo 
ovocia a navyše sa pod ním dali pes-
tovať zemiaky, burgyňa pre doby-
tok  alebo zelenina. Využilo sa kaž-
dé miesto v záhrade. Pri spracovaní 
pôdy pod stromami bolo treba dávať 
pozor na to, aby sa im nepoškodili 
korene. Vysokokmenné stromy vstu-
povali do plodnosti neskôr, ako tie 
dnešné, ale keď už raz zarodili, tak 
to potom stálo za to! Navyše boli veľ-
mi dlhoveké a úrodu prinášali dlhé 
desaťročia. Ovocné stromy Strečňa-
nov predstavovali jablone, hrušky a 
slivky. Jablká sa pestovali od letných, 
voňavých „sypuší“ (priesvitné letné), 
ktoré po dozretí veľmi skoro padali a 
mali sypkú dužinu, po zimné jablká, z 
ktorých najdlhšie vydržali „kožvovky“ 
(zimné kožené renety). Tie ľudia jedli 
až na sklonku zimy, v podstate až do 
novej úrody. Vtedy mali maslovú du-
žinu a správnu chuť. Obľúbené, ale 
neskladovateľné, boli rôzne druhy je-
senných „štrudľvoviek“, z ktorých sa, 
okrem pečenia koláčov a výroby octu, 
vína a  pálenky, varil hustý lekvár, ale-
bo sa piekli len tak na platni sporáka, 
čo bola obľúbená činnosť najmä detí. 
Obľúbeným ovocím Strečňanov boli 
hrušky. Tých mal každý v záhrade aj 
viac druhov. Skoré hniličky, ktoré mali 
veľmi mohutný vzrast a dávali tisícky 
hruštičiek, ktoré milovali deti,  najob-
ľúbenejšie maslovky a zimné hrušky, 
v čase zberu tvrdé ako kameň, ale v 
zime šťavnaté a chutné. Slivky zastu-
povali vysoko cenené bystričky, ktoré 
mali vynikajúcu chuť a v období, keď 
ľudia ešte nepoznali sterilizáciu, sa 
bystričky najviac sušili, pretože mali 
pevnú dužinu, ktorá sa dobre oddeľo-
vala od kôstky. Na lekvár a slivovicu 
boli najvhodnejšie sladké a šťavnaté 
durandzie. Pestovali sa aj trnoslivky a 
slivky v tvare kozieho vemienka, ko-
zie cicky. Ľudia ovocie predovšetkým 
jedli v surovom stave. Zimné jablká a 
hrušky uskladňovali zateplené senom 
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a prikryté slamou v pivniciach, chlad-
ných komorách, humnách alebo sa 
len tak do radov poukladali na police 
a skrine v príbytkoch. Časť jabĺk sa 
ukladala do sudov pomedzi kapustu, 
kde spolu s ňou jablká vykysli a boli 
v zime zdravou pochúťkou hlavne 
pre deti. Jablká, hrušky a slivky suši-
li. Sušené ovocie sa volalo krížalky, 
štiepky či sušky. Sušené ovocie jedli 
v zime buď len tak, alebo ho najprv 
uvarili, potom pomleli a dochutili. 
Vznikla tak vynikajúca zmes, ktorou 
plnili koláče či povestné strečnian-
ske osušky. Takto sa používali hlav-
ne sušené hrušky, pretože tie ne-
prežili celú zimu ako jablká, ktoré 
sa dali hocikedy nastrúhať. Sušené 
slivky zasa nasekali a pridávali do 
makovej plnky. Chutili predovšet-
kým v kysnutých závinoch. Sušené 
slivky niektoré gazdinky s pridaním 
škorice, klinčeka a medu varili aj 
ako kompót a s pridaním zátrepky 
z mlieka a múky ako výdatnú omáč-
kovú pochúťku alebo ich pridávali 
do  kapustnice, zvlášť do tej via-
nočnej. Strečňania robili aj ovocné 
víno, ale jednoznačne obľúbenejšia 
bola pálenka, po strečniansky pále-
né, ktoré pálili zo všetkých druhov 
ovocia. Pálenku pálili aj z trniek, 
malín, čučoriedok, černíc, planých 
egrešov, divých čerešní – vtáčnic, 
plodov bazy a vynikajúcich drienok, 
ktorých rástlo v strečnianskych le-
soch neúrekom. Pálenka neslúžila 
ľuďom v minulosti len na priame 
pitie, ale bola aj liečivom. Slúžila na 
dezinfekciu, obklady či maceráciu 
byliniek. V Strečne azda nebolo do-
mácnosti, kde by nemali v pálenke 
naložený koreň horca či lupene Jo-
zefkovej bielej ľalie. Konzervovanie 
ovocia a zeleniny zaváraním sa v 
strečnianskych domácnostiach za-

čalo výrazne rozširovať až od päť-
desiatych rokov 20. storočia.    

  Prvý registrovaný ovocinársky 
spolok, pobočku Slovenskej ovo-
cinárskej spoločnosti v Strečne v 
roku 1933 založil kňaz Alexander 
Laudon (1894-1975), ktorý svojimi 
skúsenosťami naštartoval obyvate-
ľov Strečna k intenzívnej výsadbe 
ovocných stromov vo svojich zá-
hradách a v okolí obce. Ako kňaz 
pôsobil v Strečne len dva roky v 
rokoch 1932-33. Bol to však veľmi 
obetavý a činorodý človek. Veľmi 
mu záležalo na slovenskom ľude 
a snažil sa o jeho vzdelávanie po 
všetkých stránkach. Bol kultúrny a 
osvetový pracovník, verejný činiteľ 
a zanietený športovec. Na svojich 
početných pôsobiskách rozvíjal 
katechetickú, kultúrno-osvetovú a 
národnobuditeľskú prácu. Členovia 
Slovenskej ovocinárskej spoločnos-
ti platili ročný členský príspevok 
30 Kč a okrem iných výhod, každý 
člen dostával dvakrát do mesiaca 
zadarmo spolkový odborný časo-
pis Slovenské ovocinárstvo. V roku 
1934 obec Strečno zakúpila nie-
koľko desiatok stromčekov čereš-
ní, ktoré vysadili v Močidelnom na 
svahu pod Buchtovou roľou. Pre-
tože sa tam pásavali husi, priestor 
s mladými a krehkými stromčekmi 
ohradili a určitú dobu ich pred zni-
čením strážil obecný strážnik Juraj 
Janeka. Vynikajúcim ovocinárom 
v strečnianskej farnosti bol učiteľ 
Jozef Vrkoč z Mojšovej Lúčky, ktorý 
odovzdával svoje vedomosti a zruč-
nosti z ovocinárstva aj Strečňanom. 
V apríli 1939 obec zakúpila až 100 
ovocných stromčekov, ktoré vysadili 
v brehu, ktorý volali Pod Hlinu, na 
svahu návršia, ktoré sa volalo Hlina. 
Dnes je na Hline súčasný cintorín. 

Hlinu lemovali husto vysadené sliv-
ky, ale svahy pod ňou boli len tráv-
naté, vhodné na výsadbu stromov. 
Tieto stromčeky sadili obyvatelia 
Strečna ako pamätné stromy slobo-
dy. Po ich vysadení sa konala sláv-
nosť za účasti obyvateľov, školskej 
mládeže a hasičského zboru. Sláv-
nostnú reč predniesol strečniansky 
kňaz a dištriktuálny dekan Andrej 
Hrabovec. Mnoho týchto, dnes už 
starých stromov, jabloní, hrušiek, če-
rešní, tam rastie dodnes. Aj záhrady 
v Strečne v tomto období prekvitali. 
Ľudia sa tešili z veľkého množstva 
nových stromov, ktoré si do nich vy-
sadili. Nebáli sa vysádzať ani orechy. 
V priebehu druhej svetovej vojny 
mali úplne iné starosti, a tak sa nad-
šenie pre ovocinárstvo vytratilo. Po 
jej skončení, hlavne v päťdesiatych 
rokoch, mladí ľudia vo veľkom počte 
uzatvárali manželstvá a boli zane-
prazdnení stavaním nových domov. 
Až v šesťdesiatych rokoch sa začalo 
v Strečne rozvíjať aj ovocinárstvo.

  1.marca 1964 založili prví nad-
šenci, Pavol Andel, Jozef Ilovský, Ig-
nác Beháň a Pavol Chovančík, miest-
nu organizáciu Slovenského zväzu 
záhradkárov, v roku 1971 premeno-
vanú na Slovenský zväz ovocinárov 
a záhradkárov. Po dvoch rokoch sa k 
nim pridali ďalší členovia. Počet čle-
nov bol 44. Predsedom organizácie 
sa stal Róbert Novák, tajomníkom 
Jozef Ilovský. Funkciu pokladníka 
zastával Ignác Beháň. V roku 1968 
sa na dlhé roky stal veľmi obetavým 
predsedom ovocinárskej organizá-
cie Peter Kadaši. Pod jeho vedením 
sa organizácii veľmi dobre darilo. 
Ich práca doslova padala na úrodnú 
pôdu. Organizácia sa rozrástla na 80 
členov. Nie všetkých však táto práca 
napĺňala, a tak sa počet ustálil na 
skalných 48. Podstatnú časť záhrad-
károv tvorili včelári, veď ovocinár-
stvo a včelárstvo vždy patrili k sebe. 

Keďže v Strečne mal každý svoj 
dom a záhradu, činnosť týchto, pre 
dobrú vec zapálených chlapov, ne-
spočívala v pestovaní zeleniny, ale 
venovali sa výlučne ovocinárstvu. 
Aj napriek tomu ich všetci v Strečne 
volali len záhradkári. Čítali odborné 
knižky o pestovaní ovocia, odoberali 
časopis Záhradkár plný rád a podne-
tov. Veľmi často navštevovali šľach-
titeľskú stanicu v Bojniciach, kde 
mnohí našli v radoch ovocinárskych 
odborníkov skutočných priateľov. 
Z Bojníc, okrem nových poznatkov, 
vždy doniesli stromčeky alebo zväz-
ky vrúbľov. Títo ovocinári nechodili 
do prírody len tak na prechádzku. 
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Na snímke: Výstava ovocia v Strečne v sedemdesiatych rokoch 20. storočia

Vždy si so sebou brali vrúble, vrúb-
ľovací nôž, štepársky vosk a lyko. 
To pre istotu, ak by našli mladú 
divú jablonku, plánku, vhodnú na 
podpník pre vrúbľovanie. Dodnes 
rodia hocikde v poli jablone zašte-
pené touto generáciou ovocinárov. 
Vysádzali a vrúbľovali nové druhy 
ovocných stromčekov prinesené z 
Bojníc, ale vrúble si pripravovali aj 
sami zo starých, ale chutných od-
rôd alebo výmenou zo svojich stro-
mov. Snažili sa uchovať pre budúce 
generácie napríklad veľmi chutnú, 
aromatickú a šťavnatú odrodu čer-
veného jesenného jablka Matkino, 
ktorá kedysi nesmela chýbať na 
vianočnom stole. Jablkami Matkino 
voňala celá izba, jadierko v zrelom 
jablku hŕkalo a po jeho rozkrojení 
vykukla nádherne vykreslená hviez-
dička. Boli z neho výborné kompóty, 
plnky do koláčov a skvelo chutilo aj 
sušené. Naši záhradkári radi vrúbľo-
vali aj odrodami Starking, Jonathan, 
Golden delicious, Spartan, Red deli-
cious či vitamínovou bombou - On-
tariom. Rozmnožovali žlté a červené 
ringloty, ktoré ľuďom veľmi chutili. V 
záhradách začali rodiť nádherné plo-
dy čerešne srdcovky, mnoho odrôd 
hrušiek, višní a orechov. Odvážlivci si 
zasadili aj marhule a broskyne. Vysa-
dili nové ovocné stromy na viacerých 
miestach v Močidelnom, okolo cesty 
vedúcej k pomníku, založili oplote-
ný ovocný sad za obecným úradom. 
Mnohé z týchto stromov stále posky-
tujú ľuďom svoje plody a tešia ich v 
máji pohľadom na rozkvitnuté kvety. 
V roku 1967 si záhradkári založili 
svoju vlastnú záhradu. Pozemok na 
parcele Za potoky s výmerou 1,1 ha 
poskytlo záhradkárom Jednotné roľ-
nícke družstvo v Strečne. Záhradkári  
pozemok oplotili a založili na ňom 
ovocnú škôlku. Časť pozemku si roz-
delili rovnakým počtom štvorcových 
metrov na každého člena a rodiny 
členov si na týchto políčkach pesto-
vali zeleninu, o ktorú sa však starali 
prevažne ženy, ktorým pomáhali aj 
deti. Chlapov pestovanie zeleniny až 
tak nebavilo. Za tento bonus sa však 
každý člen musel starať o údržbu pri-
deleného úseku v ovocnej škôlke. Na 
svoju činnosť si záhradkári zaobsta-
rávali financie organizovaním zábav, 
či už v kultúrnom dome, alebo v lete 
v prírode. Boli organizátormi viace-
rých zábav v jednom roku. Obyvate-
lia Strečna si veľmi obľúbili najmä 
záhradkárske zábavy usporadúvané 
v prírode, na starom cintoríne pod 
Zvonicou alebo na Domašíne. Bola na 
nich vynikajúca atmosféra. Domašín-

ske zábavy sa tešili účasti 600 až 800 
ľudí. V roku 1970 si záhradkári z na-
šetrených peňazí kúpili malotraktor 
s vlečkou, ktorý im slúžil pri ovoci-
nárskej práci, pri organizovaní zábav. 
Za stanovený poplatok s ním chodili 
orať ľuďom v jeseni a na jar záhrady, 
čím tiež získali finančné prostriedky. 
V roku 1977 nadriadené štátne or-
gány zrušili záhradkárom záhradu s 
prosperujúcou ovocnou škôlkou pre 
vyššie hospodárske záujmy. Na tomto 
mieste postavili veľkokapacitnú vý-
krmňu brojlerov. Záhradkári strom-
čeky zo škôlky rozsadili po obci, v 
areáli roľníckeho družstva a do svo-
jich záhrad. Už nikdy sa im nepoda-
rilo získať pozemok, do ktorého by 
mohli umiestniť ovocnú škôlku, kto-
rá je základom pre ovocinára. Stratili 
tak srdce svojej činnosti a postupne, 
s pribúdajúcim vekom a úbytkom fy-
zických síl, aj záujem o organizované 
ovocinárstvo. V lete 1979 zorgani-
zovali svoju poslednú zábavu v prí-
rode na starom cintoríne, ktorá bola 
spojená s veľmi tragickou udalosťou 
v obci. Záhradkári si otrasení touto 
udalosťou a po strate ovocnej škôlky 
často povzdychli, že už nič nebude 
ako predtým. Čo im však nikto nemo-
hol vziať, bola ich láska k pestovaniu 
ovocia a rokmi získaná skúsenosť a 
zručnosť. V osemdesiatych rokoch už 
nevykonávali také množstvo verej-
ných aktivít ako v predchádzajúcich 
rokoch. Ich činnosť akoby kráčala do 
stratena. V roku 1991 miestna orga-
nizácia Slovenského zväzu ovociná-
rov a záhradkárov v Strečne zanikla.

  Bolo to skutočne plodné obdobie 
so živou atmosférou, keď v minulosti 
žilo na vidieku veľa ovocinárov, ktorí 
pestovali, sadili, štepili, a tým roz-
širovali novú výsadbu, zachovávali 
ovocné stromy a staré odrody. Tí to 
učili svoje deti a vnúčatá. Dnes ich 

je žalostne málo. Prerušila sa kon-
tinuita odovzdávania vedomostí a 
zručností. Všadeprítomné obchodné 
reťazce sú plné dostupného, väčši-
nou dovozového ovocia, ktoré sa dá 
okamžite kúpiť. Z úst ľudí dnes často 
počuť vetu: „To sa neoplatí!“. Pesto-
vať ovocie, zavárať doma, sušiť ovo-
cie, to sa neoplatí. Všetko si kúpime, 
pretože všetko v obchodoch dostať. 
Dnešné moderné záhrady vystlané 
netkanou textíliou, vysypané cudzo-
rodým štrkom, plné ihličnanov, ktoré 
slúžia len estetike a odpočinku, nedá-
vajú žiaden iný úžitok. Staré ovocné 
stromy sa vyrubujú, bez toho, že by 
sa z nich zaštepil nový podpník a vy-
rástol by mladý ovocný strom so sta-
rou, veľmi kvalitnou odrodou sloven-
ských záhrad. Vypiľovaním stromov 
so vzácnymi odrodami môžeme o ne 
čoskoro prísť. V posledných rokoch 
však na Slovensku záujem o staré od-
rody ovocných stromov zažíva akúsi 
renesanciu, k čomu výrazne prispie-
va nielen nostalgia, ale tiež postup-
ný návrat k vidieckym hodnotám, 
rozvoj permakultúry a ekologického 
pestovania. Ľudia si začali čoraz viac 
uvedomovať, že modernejšie odrody 
jabĺk kúpené v obchode sú síce na 
vzhľad krásne, ale predstavujú pár 
stále tých istých odrôd, sú teda uni-
formné, navyše s fádnou chuťou, kým 
jablká zo starých odrôd majú ohrom-
nú rôznorodosť farieb, tvarov, chutí a 
vôní. 

Tešíme sa, že aj v Strečne sa mladí 
nadšenci začali zaujímať o ovoci-
nárstvo a zachraňujú staré odrody 
stromov, vysádzajú ovocné stromy 
a dávajú ostatným príklad statoč-
nej ľudskej práce, skvelého trávenia 
voľného času a originálneho „way of 
life“. Želáme im veľa nadšenia, sily a 
vytrvalosti!      

    AM
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   Z našej materskej školy
Dominanty Strečna

Prvý októbrový týždeň v našej MŠ sa 
niesol v téme dominanty Strečna. 

My, pani učiteľky ju rady učíme, a 
deti ju majú ešte radšej, pretože kaž-
dý deň s nimi navštevujeme a obdi-
vujeme iné krásy a pamiatky nášho 
Strečna. Počasie nám prialo, a tak sme 
si mohli plánovať výlety na každý deň 
v týždni. Hneď v pondelok, sme na-
vštívili Strečňanský hrad. Najstaršie 
deti vyšli so sprievodcom až hore na 
vežu, kde nás už okrem tradičného 
vetra, čakal aj nádherný výhľad z kaž-
dej strany veže. Mladším deťom zatiaľ 
stačilo nádvorie pod vežou, kde načer-
pali sily na ďalšiu cestu.

V utorok to bol Pamätník francúz-
skych partizánov, ktorý deti síce z 
našich spoločných vychádzok dobre 
poznajú, ale práve v ten deň sme šli na 
pamätník nielen na vychádzku, ale aj 
uctiť si pamiatku vojakov, ktorí za nás 
bojovali.

Streda bola špeciálna návštevou 
nášho krásneho kostolíka, kde nás už 
čakal usmiaty pán Mons. Mgr. Keblu-
šek. Milo nás privítal, vysvetlil deťom, 
komu je zasvätený náš kostol, ako sa 
volajú sochy v kostole, a ešte stihol na-
učiť deti peknú pesničku. Ďakujeme.

Vo štvrtok sme sa vybrali na kompu, 
previezť sa do Nezbudskej Lúčky. Pre 
niektoré z detí to bola bežná preprava, 
ale niektoré z detí mali na kompe pre-
miéru. Z kompy sme šli pozrieť hrad z 
opačnej strany, ako ho vídavame bež-
ne. Deťom sa pohľad na hrad aj výlet 
na kompe veľmi páčili. 

Posledný deň bol náš cieľ práve 

novo vysvätená Krížová cesta. Deti sa 
veľmi zaujímali o to, čo je napísané V 
DOMČEKOCH, a tak sme sa zastavili 
pri každom zastavení, a poctivo všet-
ko čítali. Boli sme veľmi milo prekva-
pení, čo všetko deti vedia o tom, čo na 
Krížovej ceste videli. Z kopca Bôrek je 
nádherný výhľad, ktorý sme si všetci 
užili.

Celý týždeň sa niesol v dobrej nála-
de, nových zážitkoch a spomienok.

Šarkaniáda
Už druhý ročník šarkaniády sme 

otvorili 11.09.2023 na pomocnom 
ihrisku na Radinovom. Ráno sa síce 
počasie tvárilo, že nám nechce túto 
krásnu akciu dožičiť, ale poobede sa 
všetky oblaky rozplynuli, a tak sa moh-
la v poobedných hodinách uskutočniť 
šarkaniáda. Hneď na úvod boli pripra-
vené pohybové aktivity, ktoré deti ab-
solvovali spoločne s rodičmi. Za každú 
súťaž dostali deti na kartičku pečiat-
ku, a po absolvovaní všetkých dostali 
deti sladký balíček. Po súťažiach sa už 
do oblakov vzniesli jastraby, labkové 
patroly, farebné dúhy, a mnoho iných 
pestrofarebných šarkanov. Šťastné 
očká a úsmev na tvári detí nám po-
tvrdili, že sa takúto akciu oplatí or-
ganizovať. Vyhlásená bola aj súťaž o 
najkrajšieho po domácky vyrobeného 
šarkana, kde po dôkladnej úvahe boli 
obdarené vecnými cenami nielen prvé 
tri najkrajšie šarkany, ale za aktivitu aj 
všetky súťažiace šarkany. Ešte spoloč-
né fotenie po triedach do rodinných 
albumov a hor sa na opekačku. Vôňu 
špekáčiek bolo cítiť doširoka- doďale-

ka. A keď začalo slniečko zapadať, pri-
šiel čas  túto vydarenú akciu ukončiť s 
myšlienkou na ďalší, v poradí už tretí 
ročník škôlkarskej šarkaniády.

Ďakujeme všetkým učiteľkám, Rade 
rodičov pri MŠ Strečno, pani kuchár-
kam za teplý čajík, nášmu ujovi Peťo-
vi, futbalovému klubu za poskytnutie 
priestoru, zúčastneným deťom a rodi-
čom za účasť aj každú pomoc. 

Odmenou Vám rodičia je čas spoloč-
ne strávený s deťmi  a podpora vzá-
jomnej dôvery v rodine. 

Október, mesiac úcty k star-
ším.

Ktosi múdry kedysi povedal : „Naj-
jednoduchšie hračky, ktoré môžu po-
užívať aj najmladšie deti, sa nazývajú 
starí rodičia.“

Čo vám ako prvé napadne, keď vám 
niekto povie stará mama, starý otec? 
Každý má s tými svojími starkými iné, 
nezabudnuteľné zážitky. Jeden na ma-
kové gule, druhý na štrikované svetre 
a ponožky, a iní zas na vôňu byliniek 
v starkinej komôrke, alebo spoločné 
hubárčenie so starkým.

My v škôlke, by sme si veľmi pria-
li, aby sa takými nezabudnuteľnými 
chvíľami stali aj naše spoločné be-
siedky, ktoré sa už tradične konajú v 
októbri. A tak tomu bolo aj tento rok. 
Deti si s pani učiteľkami nacvičili pek-
ný program, krásne upratali a vyzdo-
bili triedy, a s obrovským očakávaním 
a búšením srdiečka netrpezlivo čakali 
na príchod toho svojho starého rodiča. 
Tie šťastné očká, keď starká zakývala, 
a vnúčatko s láskou v očkách odkýva-
lo, hovorili za všetko. Potom už len čo 
najkrajšie odprezentovať všetko, čo 
mali pripravené, a mohol sa odovzdať 
darček. Bolo že to stískania, bolo že to 
objímania. A mohla začať malá hosti-
na a tvorivé dielničky. 

Na záver by sme chceli poďakovať 
všetkým starým mamám,starým ot-
com, dedkom aj babkám, že si našli 
čas, že prijali naše pozvanie do škôlky, 
a veru nejedni aj kvôli svojmu vnúčat-
ku potrénovali svoje ubolené nohy, 
kým vyšli na to správne poschodie.

  Ešte raz veľké Ď A K U J E M E .

Poďakovanie
V areáli našej MŠ pribudlo pár krás-

nych exteriérových prvkov. Touto ces-
tou sa chcem veľmi pekne poďakovať 
Rade rodičov za zakúpenie šplhacej 
zostavy. Viem, že pre každého z vás je 
čas veľmi vzácny, preto sa chcem po-
ďakovať rodičom, zamestnacom MŠ, 
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ktorí prišli a pomohli pri osadení prv-
kov na hranie. Spravili sme spoločne 
kus dobrej práce, skrášlili areál MŠ, 
ale hlavne potešili vaše, naše deti. 

Deň jablka
Jablko- sladké, červené, … Ako ľudo-

vá múdrosť hovorí: Každý deň jablko, 
od lekára ďaleko..

Viete o tom, že aj jablko má svoj me-
dzinárodný deň? Tým je každoročne 
21. október. 

Aj naše deti sa dozvedeli o dôležitos-
ti jabĺk pre naše zdravie a o ich pro-
spešnosti pre naše trávenie. Spoznali, 
že máme viacero odrôd jabĺk, ktoré sa 
navzájom líšia vôňou a chuťou. Získali 
tak nielen nové informácie, ale sa aj 

zabavili, ochutnali jablkové dobroty, 
ktoré spoločne napiekli s pani uči-
teľkami, a vyrobili si jabĺčka. Skúsme 
teda jabĺčka ponúkať deťom častejšie, 
pretože už vedia, aké je jabĺčko zdra-
vé.

Za kolektív materskej škôlky napísa-
li: Verešová Jana, Prieložná Ivana

Z našej základnej školy
Plavecký výcvik, 3. a 4. ročník
Druhý septembrový týždeň sme s 

3. a 4. triedou absolvovali plavecký 
výcvik na Mestskej plavárni v Žiline. 
Medzi nami sa našli plavci i neplavci. 
Mali sme šťastie, že sme natrafili na 
vynikajúcich trénerov, ktorí našich 
žiakov naučili plávať. Vďaka poctivé-
mu prístupu sa z neplavcov stali plav-
ci a tí, čo už niečo vedeli, sa zdokona-
lili. V predposledný deň si žiaci užili aj 
tobogán. Žiaci sa vracali unavení, ale 
zato s pocitom dobre vykonanej prá-
ce. Počasie nám v tomto týždni prialo 
a posledné slnečné lúče nám spríjem-
nili pobyt aj na vonkajších bazénoch.

Didaktické hry, 1. a 2. trieda 
Žiaci 1. a 2. triedy počas prvej vyu-

čovacej hodiny diskutovali v triede 
na tému turistika, pohyb a pobyt v 
prírode, aké pravidlá je potrebné do-
držiavať, ako sa primerane obliecť, čo 
si zbaliť do ruksaku a ako si výlet do 
prírody vopred naplánovať.

V druhej časti Didaktických hier sa 
žiaci presunuli so svojimi triednymi 
učiteľmi popri Váhu až k stredovekej 
dedinke Paseka, ktorá im poskytla 
plno zelene i príjemný tieň.  Tu si spo-
lu urobili prestávku, využili ju na re-

lax, oddych i občerstvenie. Detské ih-
risko i prírodný amfiteáter poskytol 
deťom vhodný priestor na hranie  a 
súťaže. Športovými hrami si rozvíjali 
svoju telesnú zdatnosť. Po oddychu i 
športových aktivitách sa spolu  vrátili 
po hradných schodoch späť ku škole.

Počas didaktických hier nám poča-
sie prialo a preto sa celá akcia skon-
čila na výbornú. 

Na záver sme celé Didaktické hry 
vyhodnotili a šťastní sme sa vrátili 
späť do školy.

Účelové cvičenie, 5. - 9. trieda
Dňa 12. septembra sme využili 

krásne slnečné počasie a naplánovali 
sme si vychádzku do prírody. 

Po teoretickej príprave na 1. vyučo-
vacej hodine sa žiaci s triednymi uči-
teľmi 5. - 9. ročníka presunuli na Vod-
né dielo, smer Žilina. Každý ročník si 
vybral určitú dĺžku cesty. Príjemná 
prechádzka v okolí Strečna bola spo-
čiatku zrána osviežujúca, ale so silne-
júcimi slnečnými lúčmi sme neskôr 
vyhľadávali tieň. Po krátkej prestáv-
ke sme sa vybrali na cestu späť. 

Veľmi nám poslúžilo cvičné futbalo-
vé ihrisko, kde sa v závere všetky deti 
spoločne športovo vyžili.

Aktivity na rozvoj čitateľskej 
gramotnosti:

Stretnutie s hlaholikou - Po pôvo-
de nášho súčasného písma sme spolu 
pátrali s 5.B, stretli sa s hlaholikou aj 
cyrilikou. Porozprávali sme sa o Kon-
štantínovi a Metodovi. Sami piataci si 
vyskúšali písať v hlaholike svoje mená 
a priezviská.

Čo sa skrýva v oriešku - Aktivita 
je inšpirovaná básňou Popoluškine 
šaty od Milana Rúfusa, šiestaci sa 
zamýšľali nad vetou: Veľké sa skrý-
va v malom… Žiaci vysvetľovali, aké 
drobnosti v živote majú hodnotu, 
vyrábali kartu z orieška, do ktorej 
ukladali rýmované verše.

Zber papiera
Od 18. septembra naša škola organi-

zoval tradičný jesenný zber papiera. 
Veľkými pomocníkmi boli ôsmaci a 
deviataci, ktorí usilovne vážili a ukla-
dali papier do kontajnera. Spoločne sa 
nám podarilo nazbierať 5 ton papiera. 
Víťazné kolektívy tried dostali diplom 
a sladkú odmenu. 

1. miesto – 8. trieda
2. miesto – 5.B

3. miesto – 9. trieda
Ešte raz všetkým ďakujeme!
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Európsky deň jazykov, 
Deň eura

Projektovej výučby pri príležitosti 
Európskeho dňa jazykov, ktorým je 
každý rok 26. september a Európske-
ho dňa eura, ktorým je každý rok 24. 
september, sa aktívne dňa 22. sep-
tembra zúčastnila celá naša škola. So 
žiakmi sme sa porozprávali o význa-
me učenia sa cudzích jazykov ako aj o 
ich skúsenostiach s dorozumením sa 
v zahraničí. Každá trieda si vybrala 
rôzne aktivity, pri ktorých žiaci buď 
prezentovali kultúru, zvyky, resp. vý-
znamnosť danej krajiny a použitie da-
ného jazyka v celosvetovom význame. 
V rámci Európskeho dňa eura sa žiaci 
bližšie zoznámili so symbolom €. Eu-
romince podľa vlastnej fantázie pre-
tláčali v tvare tohto symbolu.

Tento školský rok, učiteľom prvého 
stupňa pri práci so žiakmi pomáhali 
naši šikovní deviataci. Práca žiakov 
veľmi bavila a ich výsledky boli sku-
točne skvelé. 

Výtvarné spracovanie symbolu eura 
hodnotili na 1. aj 2. stupni naši devia-
taci. Víťazmi sa stali Darka Gašperová 
z 3. triedy a Tamarka Vojvodová zo 7. 
triedy. Gratulujeme!

Exkurzia vo výrobnom závo-
de spoločnosti Franke Slovakia 

s.r.o.
Dňa 26.9. 2023 sa žiaci 8. triedy zú-

častnili exkurzie do výrobného závo-
du spoločnosti FRANKE Slovakia s.r.o. 
v Strečne. O zdarný priebeh exkurzie 
žiakov sa postarali pracovníci spo-
ločnosti: Miroslav Bumbera (výrob-
ný manažér), Tibor Beňo (manažér 
inžinieringu), Miloš Janek (manažér 
údržby), Michal Smolka (manažér 
kvality), Michal Kohan (strategický 
nákupca) a Lucia Ondrušová (asis-
tentka). Celá akcia bola zorganizovaná 
pod záštitou riaditeľa závodu, Charle-
sa Kapora. Všetkým patrí veľká vďaka, 
pretože umožnili našim žiakom za pl-

nej prevádzky pozrieť si výrobný 
pro-ces kuchynských drezov, ktoré sa 
dis-tribuujú do celého sveta. Žiaci 
boli po úvodných bezpečnostných 
pokynoch rozdelení do dvoch 
menších skupín a veľmi pozorne si 
pozreli prevádzku spoločnosti v 
sprievode pútavého od-borného 
výkladu. Mali možnosť oboz-námiť sa 
s históriou a zameraním spo-ločnosti. 
Žiakov (a aj učiteľov) zaujala vysoká 
miera robotizácie a automati-zácie 
výroby. Spoločnosť dáva vysoký 
dôraz na ekológiu, bezpečie zamest-
nancov, a dokonca aj na obnoviteľné 
zdroje. Žiaci sa dozvedeli, že v spoloč-
nosti FRANKE si vysoko cenia vzde-
lanie a praktické zručnosti z oblasti: 
fyziky, chémie, informatiky, robotiky, 
mechatroniky a cudzích jazykov, čo 
pevne veríme našich žiakov povzbudí 
do učenia v týchto oblastiach. 

Spoločnosť Franke Slovakia s.r.o. 
je sponzorom našej školy, pretože 
prednedávnom podporila darom vy-
tvorenie žiackych školských dielní, 
v ktorých si naši žiaci majú možnosť 
rozvíjať svoje technické a manuálne 
zručnosti. Počas exkurzie naša škola 
dostala do daru 3D tlačiareň značky 
Original Prusa Mini+ v celkovej hod-
note 962 €. Vďaka tomuto daru si 
budú môcť naši žiaci odskúšať počas 
hodín informatiky a krúžku robotiky 
spôsoby a postupy 3D tlače. 
Spoluprá-ci so spoločnosťou 
FRANKE Slovakia sa veľmi tešíme, 
pretože vďaka nej môžeme 
vytvárať podnetné príleži-tosti na 
inovatívne vzdelávanie našich žiakov 
a prepojenie ich vedomostí s 
praktickým životom. Spoločnosť 
FRANKE sa stala partnerom školy a 
spolupráca s ňou bude naďalej 
pokra-čovať, za čo sme veľmi vďační. 

Naša základná škola v oblasti infor-
mačných technológií spolupracuje 
aj s miestnym podnikateľom, 
pánom Samuelom Beháňom a 
univerzitným vyučujúcim Ing. 
Marekom Tavačom, PhD. zo Žilinskej 
univerzity. Aj vďaka 

tejto spolupráci môžeme pre našich 
žiakov vytvárať nové podnety a pod-
mienky v oblasti IKT, programovania 
a robotiky.

Európska noc výskumníkov
Dňa 29.9.2023 sa pri príležitosti už 

17. ročníka Európskej noci výskumní-
kov naši žiaci deviateho ročníka zú-
častnili prírodovednej exkurzie v OC
Mirage v Žiline. Žiaci si interaktívnym
spôsobom, prostredníctvom rôznych
vedeckých stánkov, vyskúšali prácu
vedca. Súčasťou podujatia boli za-
ujímavé interaktívne prezentácie,
workshopy, súťaže a ďalšie vedecké
aktivity pre všetky vekové kategórie.
Hlavnými témami tohto ročníka boli:
voda - šetrenie, ochrana, čistenie,
predchádzanie míňaniu zdrojov, a
pod., a umelá inteligencia - úloha pri
napredovaní ľudstva a riešení problé-
mov, ktorým musí svet čoraz viac čeliť
(so zreteľom aj na možné riziká).

Testovanie pohybových pred-
pokladov žiakov 

Testovanie žiakov 1. a 3. ročníka 
sa na základe pokynov Ministerstva 
školstva, vedy a športu v ZŠ Strečno 
uskutočnilo v dňoch 3. a 5. októbra 
2023. Cieľom projektu testovania je 
zistiť stav pohybových predpokladov 
žiakov v porovnaní s deťmi, ktoré 
boli otestované v rámci celého popu-
lačného ročníka v SR. Zároveň pora-
diť- nasmerovať deti na športy, kde 
môžu uplatniť vrodené predpoklady. 
Projektu sa zúčastnilo 18 prvákov a 
22 tretiakov.

Testovanie prebiehalo v telocvični 
celé dopoludnie. Prebiehalo v 5-tich 
cykloch, kde absolvovali disciplíny 
ako sed – ľah, opakovaná zostava s 
tyčou, výdrž v zhybe nadhmatom, ko-
túľanie troch lôpt, člnkový beh 4x10 
m, viacstupňový vytrvalostný člnko-
vý beh na 20 m, vlajková naháňačka,  
predklon v sede dosahovaním a váže-
nie a meranie k zisteniu telesnej váhy 
a výšky. Testovanie prebehlo v radost-
nej atmosfére, deti boli vo všetkých 
disciplínach veľmi snaživé. 

Oranžový deň
V našej škole sme jeseň privítali, tak 

ako sa patrí. Listom, ktoré sa začínajú 
farbiť typickými jesennými farbami 
sme sa pridali aj my, a to veľkolepo v 
oranžovej farbe 4. októbra. Celá škola, 
a to nielen žiaci, ale aj učitelia, zažiari-
la so 452 kusmi oblečenia a doplnkami 
v tejto farbe. Na 1.mieste sa umiestnil 
2. ročník, 2. miesto obsadil 4. ročník
a 3. miesto získal 6. ročník. Tešíme sa
na ďalší aktívny farebný deň, ktorý
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vyhlásime opäť v decembri.

Deň úsmevu
6. október bol pre nás od rána vese-

lým, Školský parlament v spolupráci s 
učiteľmi (a ich výbornými nápadmi) 
zorganizovali úsmevnú aktivitu - Deň 
úsmevu. Ráno žiakov i učiteľov čakal 
vysmiaty smajlík, ktorého sme každé-
mu nalepili na tričko. Pred vyučova-
ním nám hrali piesne od Karola Du-
choňa: S úsmevom, Úsmev od Modusu 
a Smile od speváčky s menom Sia. Po-
čas celého dňa mali všetci možnosť 
odfotiť sa pri stene úsmevu s vysmia-
tymi rekvizitami. Všimli sme si, že si 
každý dal záležať, aby sa usmial počas 
dňa, keď nie, našlo sa vždy veľa žia-
kov, ktorí na to príjemne upozornili. 
Táto aktivita sa nám naozaj vydarila a 
spríjemnila nám koniec týždňa. Inšpi-
rujte sa a usmievajte sa aj vy, úsmev 
poteší každého.

Október – 
- mesiac úcty k starším

Dňa 10. októbra vytvárali žiaci 4. 
triedy záložku do knihy na motív ok-
tóbrovej úcty ku starším. Prezentáciou 
a pútavými príbehmi si pripomenuli, 
že ku starším ľuďom majú prechová-
vať úctu a vďačnosť. Ich pripomienka 
sa niesla v duchu hesla  ,,Tam kde te-
raz stojíš ty, už dávno stáli tvoji starí 
rodičia“ a týmto chceli poukázať na 
cenné skúsenosti a životné múdrosti, 
ktoré nám starší ľudia zanechávajú. 
Vytvorili krásne záložky, ktoré poslú-
žia ako výmena za iné záložky s dru-
žobnou školou.

Literárna exkurzia Martin
Žiaci 8. a 9. ročníka 12. októbra ab-

solvovali návštevu Literárneho múzea 
v Martine. Tento slnečný deň sme na-
vštívili dve národné pamiatky: Maticu 
slovenskú a Národný cintorín. V histo-
rických priestoroch múzea na nás dý-
chala história literatúry z každej stra-
ny, dozvedeli sme sa, ako sa písali prvé 
knihy, ako sa neskôr začali tlačiť, ako 
sa šírili medzi ľud. Prešli sme literár-
nymi obdobiami od stredoveku po re-
alizmus, v každom literárnom období 
sme sa dozvedeli rôzne zaujímavosti 
o našich literárnych tvorcoch. Potom 
sme sa presunuli na Národný cintorín, 
kde sme navštívili hroby známych slo-
venských spisovateľov a básnikov.

Preventívne programy
Aj v tomto školskom roku sme v 

spolupráci so Súkromným centrom 
poradenstva a prevencie v Strečne 
utužovali triedne kolektívy, posil-
ňovali školské kamarátstva a to for-

mou preventívnych aktivít. Starší 
žiaci spolu s pracovníčkami centra 
riešili aj vážnejšie témy, napríklad 
ako porozumieť online rizikám ky-
beršikanovania, ako lepšie zvládať 
konfliktné a náročné situácie, ako 
sa majú zachovať, keď cítia ne-
spravodlivosť. Do preventívnych 
programov sa zapojili všetky roč-
níky a spätná väzba od detí bola 
veľmi pozitívna. Aj v budúcom škol-
skom roku chceme v tomto podpor-
nom opatrení pokračovať.

Technická olympiáda – 
- školské kolo

Tak ako po minulé školské roky 
aj tento školský rok sa naši žiaci 8. 
a 9. ročníka zúčastnili vo veľkom 
počte školského kola technickej 
olympiády. Školské kolo prebehlo 
11.10. 2023 v online priestore pro-
stredníctvom vedomostného testu. 
Do okresného kola sa prebojovala 
dvojica šikovných deviatakov, a to 
Andrej Kazimír a Matyas Vengloř. 
V okresnom kole, ktoré prebehne 
23.11. 2023, už bude treba preu-
kázať nielen svoje technické vedo-
mosti ale už aj zručnosť pri zhoto-
vovaní výrobku podľa technických 
podkladov. Držme im všetci spoloč-
ne palce.

Šarkaniáda v ŠKD
Jeseň je opäť tu a k nej neodmysli-

teľne patrí púšťanie šarkanov. Šar-
kaniáda v našej škole patrí medzi 
veľmi obľúbené aktivity. Preto sa 
pani vychovávateľky zo ŠKD v pia-
tok 13.10.2023 rozhodli využiť pre-
krásne slnečné počasie na púšťanie 
šarkanov. Tie postupne premenili 
oblohu na farebné kráľovstvo. Deti sa 
vybehali a poriadne vyšantili. Vlast-
noručne vyrobené šarkany zdobia 
naše triedy. Už teraz sa tešíme na 
pestrofarebné divadlo na oblohe v 
budúcom školskom roku.

Literárna exkurzia do 
Kremnice

Dňa 20.10. sme sa vybrali, my žiaci 
6. a 7. ročníka, na literárno-dejepisnú 
exkurziu do Kremnice. Toto malebné 
historické mestečko ponúka niekoľko 
zaujímavostí. Za mestskou bránou nás 
privítal veľkolepý nápis mesta, hneď 
sme to využili a zvečnili sme sa pri ňom. 
Presunuli sme sa do Múzea rub a líc pe-
ňazí, kde nám peknou a pre deti vhod-
nou formou priblížili vývoj platidiel, 
mali sme možnosť vidieť rôzne druhy 
a hodnoty mincí a papierových banko-
viek. Pozreli sme si aj medaily a men-
šiu štôlňu, ktorá je v podzemí múzea. 
Potom naše kroky smerovali na Krem-
nický hrad. Pani sprievodkyňa výklad 
poňala hravou formou, kde legendu o 
začiatku ťažby zlata v Kremnici doplnila 
malým divadielkom, ktoré zahrali traja 
naši odvážlivci Tonko, Riško a Alex. Pri 
odchode z historickej časti mesta sme 
si pozreli dobovú repliku cukrárne, kde 
pred našimi očami vyrábali kremnickú 
raritu - kremnické krumple, ktoré sme 
si potom mohli kúpiť a ochutnať. Stihli 
sme ešte navštíviť geografický stred 
Európy. Ak plánujete výlet niekde na 
Slovensku, odporúčame toto krásne 
mestečko.
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Projektový deň - Deň jablka
Jablko – sladké, šťavnaté, červené... 

Ako ľudová múdrosť hovorí: Každý 
deň jablko, od lekára ďaleko. Viete o 
tom, že aj jablko má svoj medzinárod-
ný deň ? Tým je 21. október. Aj naši 
žiaci sa dozvedeli o dôležitosti jabĺk 
pre naše zdravie. Spoznali, že máme 
viacero odrôd, ktoré sa navzájom lí-
šia vôňou a chuťou. Získali tak nielen 
nové informácie, ale sa aj zabavili, 
ochutnali jablkové dobroty, vyrobili 
papierové jabĺčka a vymysleli rýmo-
vačky so slovom jablko.

Jabĺčko, jabĺčko svietiš jak slniečko,
preto ťa rýchlo zjem a nikomu to 

nepoviem.
Položím ho na lavičku

a už je darček pre mamičku.
Jablko je zdravé, preto ho dám mame.
Mama bude zdravá, tak ako ja sama. 

(Aneta Vrbková. 3. trieda)

Jabĺčko, jabĺčko prajem ti zdravíčko,
spapám ťa čoskoro, plač bude nesko-

ro.
Počkám ešte na jedno,
silná bude moja zvesť,

veď už mám čoskoro rokov šesť.  
(Sofia Fabuľová, 3. trieda)

Skrášľovanie interiéru 
Žiaci 6. ročníka, členovia Školského 

parlamentu Emmka Višňanská, Sofin-
ka Beháňová, Mirka Dikošová a Kub-
ko Horváth, sa podieľali na skrášlení 
priestorov našej školy. Obnovili a na-
maľovali staršie drevené kvetináče.

Projekt „Záložka do knihy, 
ktorá spája školy“

Žiaci 1.-7. ročníka tvorili záložky do 
knihy pre priateľskú školy z Českej 
republiky, z mesta Dobříš, ktorá je 
45 km od Prahy. Ide o veľkú základ-
nú školu so športovým zameraním, 
majú 875 žiakov a 59 učiteľov. Zálož-
ky sme tvorili na tému: Inšpirujúci 
svet rozprávok, básní a príbehov. Ide 
už o 14. ročník česko-slovenského 
projektu, ktorý vyhlasuje organizácia 
ministerstva školstva NIVAM.

Olympiáda zo slovenského ja-
zyka – šk kolo

17.10 2023 sa na základných ško-
lách konali online školské kolá Olym-
piády zo slovenského jazyka. U nás sa 
pokúsili uspieť 5 ôsmaci a 5 deviata-
ci. Náročné úlohy sa  podarilo zvlád-
nuť Emke Obertovej, ktorá sa stala 
úspešnou riešiteľkou a Sofii Behá-
ňovej z 8. triedy, ktorá si vybojovala 
aj postup do okresného kola. Držíme 
palce!

                         Tekvičky
V našej základnej škole sme opäť 

privítali jeseň krásnou, pre nás už tra-
dičnou aktivitou pod názvom Najkraj-
šia vyrezávaná tekvička. Naši šikovní 
žiaci priniesli dohromady 77 tekvi-
čiek s rôznymi námetmi. Každá jedna 
bola originálna a pútala oči každého, 
kto okolo nich prešiel.

Mohli sme zazrieť rôzne príšery, vy-
rezávaný domček, vyrezávané zvie-
ratká a dokonca i repliku ľudského 
oka. Súťaž sme vyhodnotili a toto sú 
výsledky:

1. stupeň:
1. miesto Ellka Kontšeková, 4.roč.,
2. miesto Sofinka Fabuľová, 3.roč.,

3. miesto Šimonko Oberta z 1. triedy.
2. stupeň:

1. miesto Stellka Beháňová, 5.B,
2. miesto Paťko Badík, 6.roč.

3. miesto Ninka Mahútová, 7. roč.

Udelili sme aj špeciálne ceny pre 
Adelku Hodermarskú, Lauriku Močo-
lovú, Anetku Pialovú, Kubka Tarabu, 
Peťka Koňára, Rastíka Mela, Kubka 
Horvátha, Adamka Pratáka, Mirku

Dikošovú, Tobiaska Obertu, Sašku 
Pialovú, Riška Záhradníka, Veroniku 
Kubovú a Sárku Pratákovú.

Všetci zúčastnení boli obdarovaní, 
víťazom pripravili ceny šikovní cuk-
rári z nášho krúžku Zdobenie medov-
níčkov pod vedením p.uč. Dominiky 
Mitterpachovej. Ďakujeme za veľkú

účasť, originálne nápady a tvorivý 
prístup v tejto krásnej súťaži.

 Sviečka za nenarodené deti
Aj tento rok sa pred jesennými 

prázdninami žiakom druhého stupňa 
ponúkla možnosť na hodine nábo-
ženskej výchovy zapojiť do projektu 
„Sviečka za nenarodené deti“.

Dobrovoľným zakúpením sviečky 
žiaci podporili projekty a činnosť 
Fóra života, ktoré pomáhajú tehotným 
matkám, dievčatám, rodinám v ich 
ťažkých životných situáciách. Kúpou

plastovej alebo sklenenej sviečky sa 

v škole v priebehu dvoch týždňov vy-
zbieralo 60 eur.

Všetkým, ktorí sa do projektu zapo-
jili, ďakujeme.  

      Napísal Kolektív ZŠ
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   Mesiac október- úcta k starším

   Stráňavská fazuľovica
Na tradičnom podujatí u našich suse-

dov sa počas Stráňavských hodov dňa 
17. septembra konala súťaž vo varení 
fazuľovice, kde aj Strečno reprezen-
tovali so svojim kulinárskym umením 

dve družstvá: Tvorivé dielne zo Strečna 
a Hradní páni. 

Ani jedno naše mužstvo sa veru neda-
lo zahanbiť, no víťaz môže byť len je-
den. A tak po zaslúženom víťazstve vo 

Október je mesiac, počas ktorého 
si pripomíname, že medzi nami žijú 
mnohokrát nenápadní, no o to vzác-
nejší ľudia, ktorí si zaslúžia našu po-
zornosť a úctu. 

Ste to Vy, naši najstarší, naše babičky, 
babky, starké, ale aj naši deduškovia, 
dedkovia či starkí. Tak, ako je v roku 
Október mesiacom jesene, tak star-
nutie je symbolicky jeseňou života. Aj 
keď by sme si mohli myslieť, že jeseň 
je hmlistá, ponurá a smutná, nie je to 
celkom tak. Aj dnešný deň nám ukazu-
je, aká jeseň môže byť - plná krásnych 
žiarivých farieb, zrelosti a prípravy 
prírody na zaslúžený odpočinok. A 
človek je súčasťou tohto kolobehu ži-
vota. 

V dnešnej uponáhľanej dobe máme 
pre seniorov akosi málo času, pozor-
nosti, či možností pomôcť. Často sa 
vytráca úcta k šedinám, že uznanie a 
rešpekt patrí práve ľuďom so šedina-
mi. Za týmito vonkajšími znakmi sta-

roby sa skrýva nekonečné množstvo 
skúseností a poznatkov. Za ich láska-
vým pohľadom a vejárikom vrások 
okolo očí sa zračí rozvaha, nadhľad, 
ľahkosť a schopnosť pripisovať ve-
ciam ten ozajstný význam. Mnohí po-
chopili, že všetko čo sa v živote ude-
je, to dobré aj to zlé, to veselé ale aj 
to smutné, má v živote svoje miesto 
a význam. Obdivujem na nich, že s 
pokorou a častokrát v samote pri-
jímajú všetko čo im život prináša, s 
trpezlivosťou očakávajú, čo má život 
pre nich ešte pripravené. Aj napriek 
tomu, že ich vlasy sú sivé a pokožka 
vráskavá, stále im v očiach horia ne-
zbedné ohníčky, sú plné života, snov 
a ich srdce je plné túžob, ktoré chcú, 
aby sa naplnili. 

Pre nás mladších by mali byť in-
špiráciou a vzorom, a my by sme pre 
nich mali byť oporou. Uvedomujú si 
viac než ktokoľvek iný, že ich čas je 
drahý, a aj preto nám mladším chcú 

odovzdať všetky svoje zručnosti, po-
znatky a znalosti. Ctia si tradície, kto-
ré je dôležité zachovávať pre nasledu-
júce generácie. 

Dovoľte mi naši milí seniori na zá-
ver ešte zopár myšlienok. Každý z Vás 
prežil mnoho a mnoho rokov. Každý z 
Vás by o svojom živote mohol napísať 
vlastnú knihu života, ktorá by bola 
zaiste plná radosti, smútku, šťastia, 
sĺz, skúseností a životných múdrostí. I 
keď sa to možno nezdá, Vašim veľkým 
darom však je, že vyšší vek so sebou 
prináša ľahkosť, rozvahu, nadhľad a 
pokoj, ktorý oslobodzuje. 

Zo srdca Vám prajem milí seniori, 
aby bol pre Vás Októbrom každý me-
siac v roku, aby sme Vám všetkým 
vždy podali pomocnú ruku, keď ju bu-
dete potrebovať a preukazovali vďa-
ku, lásku, pozornosť a úctu, ktorú si 
plným právom určite zaslúžite.

Predsedníčka ZO JDS v Strečne
Gáborová Kamila

varení lekváru Stráňavcov u nás, tento-
krát si prvenstvo vo varení fazuľovice 
odniesli práve Hradní páni zo Strečna.

Obom družstvám srdečne gratuluje-
me.

                          Jubilanti zo ZO JDS 2023
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   Plte s doteraz nebývalou propagáciou
Pltníci sa od počiatku svojej štvrťsto-

ročnej existencie snažili zviditeľňovať 
samozrejmou kvalitou ponuky svojho 
produktu, ale vždy si boli vedomí, že 
iba pozitívna skúsenosť a sprostred-
kovanie zážitku cestujúcimi nebude 
postačujúcim pre rast záujmu. Preto 
prizývali, predovšetkým na Odomy-
kanie Váhu, tiež médiá a ďalších, kto-
rí ponuku splavovania predstavovali 
oveľa širšej potenciálnej klientele.

Ich skúsenosti s prístupom a, možno 
povedať, profesionálnym zvládnu-
tím špecifickej slovenskej turistickej 
atrakcie boli a sú stále v hľadáčiku pre 
prípravu relácií, článkov, šotov, ktoré 
nielen pltiam, ale Strečnu a možno po-
vedať i Slovensku robia veľmi dobrú 
reklamu.

Strečnianski pltníci sa zakaždým 
nielen týmto, nie zriedkavým, príle-
žitostiam tešia, ale na základe dote-
rajších skúsenosti vedia redaktorom 
či štábom aktívne poradiť a pripraviť 
najvhodnejšie spôsoby na splnenie 
režijného zámeru. I preto sú plte, pri 
samozrejmom vizuálnom dojme z prí-
rodných krás, ktoré plavbou predsta-
vujú, častým cieľom ich záujmu.

Tohtoročné leto bolo však mimo-
riadne. Už otvorenie sezóny okrem 
prítomnosti troch televízií s celoslo-
venskou pôsobnosťou a TASR, napl-
nilo dve strany MY Žilinské noviny, 
pričom čitateľa k reportáži navádzala 
i centrálna fotografia na titulke.

Televízia Markíza bola následne na 
plti dvakrát. Dokonca raz s priamym 
vstupom do vysielania. S tým sa už 
pltníci stretli, no vyžaduje to oveľa 
dôslednejšiu časovú prípravu a kladie 
výrazne vyššie nároky na responden-
ta – pltníka, ktorý live odpovedá na 
otázky redaktora.

Kam k nám je spoločný projekt STV 
a ČT, kde slovenská a česká rodina ob-
javuje krásy Čiech a naopak Slovenska 
na základe vzájomného odporučenia. 
A tak jednou zo zástaviek, ktoré stoja 
za to, boli pre českú rodinu práve naše 
plte. Nielen príroda a všetko, čo splav 
ponúka, ale i sprievodné slovo pltní-
ka boli pri hodnotení atrakcie otcom 
českej rodiny ocenené: „Lehce nad 
pět, no keďže tomuto zážitku můžu 
dát jen pět, tak pět.“ Slovami, ktoré sú 
všetkým od pltí satisfakciou a potvr-
dením kvality. Relácia bola odvysiela-
ná v každej z televízii na prelome sep-
tembra a októbra po dvakrát.

V septembri šéfredaktor MY Žilinské 
noviny Braňo Koscelník urobil roz-
hovor so zástupcom pltníckej spoloč-

nosti o jej dvadsaťpäťročnej činnosti 
a faktoch prevádzky. Dvojstranový 
rozhovor o, ako uvádza nedocenenej 
atrakcii, bol tiež uvedený fotografiou 
na titulnej strane týchto okresných 
novín. Zároveň bol prevzatý do inter-
netovej verzie sme.sk.

V júni k nám zavítala i redakcia 
českého Objektívu. Zrejme najsledo-
vanejšia česká televízna cestopisná 
relácia, venovaná v tejto časti zámku 
Budatín, hradu Strečno a pltiam, bola 
odvysielaná v nedeľu 22. októbra. 
Počasie, množstvo pltí, výklad i spev 
pltníka budú určite pozvánkou naj-
početnejšej zahraničnej klientely pre 
budúci rok.

V súčasnosti beží na Spektrum TV 
seriál Hradológia – tajomstvá hradov 
Slovenska. Maďarské Filmdzsungel 
Stúdió robí reportáže zo slovenských 
hradov, ktorých mediálnou tvárou a 
moderátorom je herec Števo Martino-

vič. Jeden diel, ktorý bude odvysielaný 
v rámci cyklu zrejme v novembri, bude 
venovaný tiež hradu Strečno a Staré-
mu hradu. Na dotvorenie atmosféry a 
tiež pre získanie špecifických záberov 
využila réžia i plte. Štábom vyjadrená 
veľká spokojnosť so spoluprácou a 
poďakovanie Prvej pltníckej a raftin-
govej spoločnosti sa má prejaviť i v 
titulkoch. Špeciálne poďakovanie sa 
dostalo pltníkom za ochotu a záchra-
nu dronu, ktorý pri natáčaní uviazol v 
stromoch a padol v ťažko prístupnom 
svahu na pravom brehu Váhu.

No popri týchto mimoriadne dôleži-
tých promo podnetoch celej škály mé-
dií pre zviditeľnenie pltníkov na Váhu 
však zrejme najvýznamnejším a veľmi 
prekvapujúcim bol záujem celosveto-
vo známych - firmy Visa a printové-
ho média Forbes. 

Zámerom českej filiálky Visy bolo 
urobiť dokument o platbe kartou v 
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   Plte s doteraz nebývalou propagáciou

Večne biely kontinent je obývaný iba 
výskumníkmi. No je tiež cieľom mno-
hých expedícií a objavuje sa už i v po-
nuke cestoviek pre adrenalínový záži-
tok. V tomto roku sa k ich špecifickej 
klientele priradili aj Maroš a Martina 
Beháňovci. Sú zrejme prví Strečňania, 
ktorí vstúpili na kontinent južného 
pólu. A to je určite dôvod, aby sme sa 
o tom dozvedeli viac.

Čo bolo impulzom pre vaše rozhodnu-
tie?

M: Rozhodnutie prišlo až v zrelom 
veku. Je to miesto pokoja a ticha. Má-
lokomu sa podarí zanechať svoju sto-
pu na mieste večného snehu a ľadu. 

Mt: Marián oslávil minulý rok život-
né jubileum, takže darček bol jasný. 
Bol to najvhodnejší čas splniť mu jeho 
„ ľadový sen „ .

Maroš, ty si mal nie tak dávno ťažký 
úraz. Nebol limitujúci pri úvahách spl-
niť si jeden zo snov?

M: Od detstva som sa aktívne ve-
noval športu a viedol som k tomu aj 
svoje deti. Po úraze som  robil všetko 
pre to, aby som sa vrátil do aktívne-
ho života a nebol odkázaný na pomoc 

Antarktída už aj so strečnianskou stopou
druhých. Chcel  som si splniť ešte nie-
koľko snov. Priznám, že to nebolo jed-
noduché. Vďaka pevnej vôli, rodine a 
priateľom sa to dalo zvládnuť ľahšie. 
Mám také motto....“keď nemôžeš, ešte 
päťkrát môžeš“,  a podľa toho sa ria-
dim.  Tento antarktický sen som bral s 
veľkým rešpektom a kondične som sa 
pripravoval. 

Ako reagovala rodina na tvoj antark-
tický výlet?

M: Rodina a moje deti ma podporo-
vali, ale boli tam obavy. 

Mt: Pre mňa ako teplomilného člo-
veka to bola výzva. Zvládnuť antark-
tickú zimu, plavbu loďou cez Drakov 
prieliv a ísť prakticky na koniec sveta 
(ako povedal Pacho, tam už je len ten 
plot ).

Bubo Bubo je známou a renomova-
nou cestovkou, v ponuke ktorej sú po-
znávacie zájazdy práve tohto druhu. 
Ako prebiehala cesta z Európy k miestu 
nalodenia – smer Antarktída?

M: Do Antarktídy sa dostaneš jedine 
cez cestovku z dôvodu regulované-
ho počtu turistov. Expedíciu je dobré 
riešiť doma na Slovensku, pretože sa 

čaká na udelenie povolenia na vstup 
na Antarktídu.  Na povolenie sme ča-
kali tri mesiace. Čo sa týka samotnej 
cesty na Antarktídu, turisti môžu ces-
tovať iba v letnom období (december 
až február). Odlietali sme vo februári 
z Viedne (počasie -20 stupňov) s me-

špecificky slovenskom prostredí. Je-
den z uvádzanej najpočetnejšej zahra-
ničnej klientely - anonymný český ces-
tujúci, bol zhodou okolností svokrom 
vedúceho pražskej pobočky. A on mu 
povedal, že na pltiach bol spokojný a 
platilo sa tam i kartou. To bol prvý im-
pulz, po ktorom nasledovalo viacero 
telefonátov, videohovor  a príprava na-
táčania. Visa zverila natáčanie skupi-
ne We Are productions, renomovanej 
firme, ktorá vyrobila šoty pre svetové 
i najvýznamnejšie česko- slovenské 
značky (BMW, Audi, Samsung, Pils-
ner Urquell, Kofola, Horalka a pod.). 
Pražský štvorčlenný štáb v spolupráci 
s dronovou skupinou z Ostravy  točil 
plte, ich genézu a bezhotovostný pla-
tobný systém dva dni. Výsledkom sú 
tri verzie, momentálne už takmer dva 
mesiace dostupné na internete.

Prepojenie Visa – najväčšej svetovej 
siete elektronických platieb a magazí-
nu o biznise, inovatívnych riešeniach 
a úspechu so storočnou tradíciou – 
Forbes bolo pre pltnícku spoločnosť 
bonusom vo forme prierezového člán-
ku o spoločnosti a majiteľoch spra-
covaného ich slovenskou redakciou 
a zverejneného v elektronickej inter-
netovej verzii, súčasťou ktorého je i 

video Visa.
V súčasnosti sa v čoraz väčšej miere 

stávajú mienkotvornými influenceri či 
blogeri. Ich videá, reportáže a priamo 
sprostredkované zážitky a skúsenosti 
sú významným nástrojom oslovenia 
zákazníka.

Na pltiach bol v auguste zrejme naj-
sledovanejší slovenský zážitkový in-
fluencer – Milan bez mapy (cca 160 
tis. sledovateľov), Števo Martinovič 
– moderátor Hradológie tiež svoje 
umelecké a osobné zážitky zverejňuje 
na Instagrame a plte, keďže ho v sep-
tembri oslovili, označil. Takisto ako 
český bloger zas_dovca, venujúci sa 
zážitkom s deťmi, ktorý bol na pltiach 
s rodinou tiež v septembri.

Uvádzaný prierez záujmu a publi-
city strečnianskych pltí a Strečna je 
nielen kladnou vizitkou, ale predo-
všetkým veľkou zodpovednosťou pre 
budúcnosť. Uvedomujú si to všetci. 
Treba poďakovať každému, ktorý sa 
o to zasluhuje. Prevádzke za prístup 
k návštevníkovi, zabezpečenie chodu, 
pltníkom za fortieľ, a možno povedať, 
profesionálnu prácu v spolupráci i so 
svetovými značkami.  

Bonusom pre dojem z plavby je 
predstavenie videného, i toho, na čo je 

potrebné upozorniť pre zvýraznenie 
zážitku. Výklad pltníka je zaujímavý 
a fundovanosťou o to viac prekvapí. 
A kvôli tomu treba zvlášť poďakovať 
predníkom, ktorí zvládli nielen plav-
bu, ale ju tiež pre vyššie uvádzané 
subjekty v tomto roku náležite verbál-
ne predstavili – Jankovi Kuzmánymu 
(Kam k nám), Jurkovi Obertovi (plav-
ba s blogerom), Miškovi Ďurčovi (live 
prenos Markízy). Splnenie takejto úlo-
hy majiteľmi a prezentácia pre Visu, 
Forbes, MY Žilinské noviny, Objektív a 
ďalšie sa považuje za samozrejmosť.

       Ing. Pavol Albrecht
       konateľ spoločnosti
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dzipristátím v Paríži. Po 13 hodinách 
sme pristáli v Buenos Aires (počasie 
+30 stupňov) Nasledujúci deň sme 
leteli smer Ushuaia v Patagónii. Je to 
najjužnejšie mesto na svete (počasie 
+10 stupňov)

Mt: Ushuaia je právom prezývaná  
Fin del mundo – koniec sveta. A je 
tam aj ten plot.... V meste sme strá-
vili jeden deň a pri tom plote sme 
stretli dvoch Slovákov, ktorí na bicyk-
loch prešli zo Santiago de Chile až na 
koniec sveta. Prešli neuveriteľných 
3400 km po Pinochetovej ceste. Ráno 
sa nalodilo 90 ľudí z celého sveta vrá-
tane nás dvoch smer Antarktída. Na 
počudovanie sme mali na lodi aj slo-
venskú spoločnosť k podobe dvoch 
krajanov horolezcov. 

A čo potom? More v tom priestore 
patrí k najbúrlivejším.

M: Pred nami bolo 1000 km plavby 
cez búrlivý Drakov prieliv, kde vlny 
dosahovali 10 až 14metrov. Prieliv 
spája Atlantický a Tichý oceán a pre-
chádza ním trikrát silnejší prúd ako 
je ten Golfský. Dosahuje hĺbku od 3,5 
do 5 km a plavba trvá dva dni. 

Mt: Počas týchto dvoch dní som zis-
tila, že aj bežné umytie zubov a pou-

žitie toalety vyžaduje priam nadľud-
ský výkon. Bonusom búrlivej plavby 
je aj silná morská nemoc. Bez ich 
liekov sa to zvládnuť nedá. V kajute 
je všetko priskrutkované, na háčiky, 
postele majú ohrádku (aby človeka z 
nej nevyhodilo ). V kúpeľni sú všade 
madlá na držanie. Počas týchto dní sa 
zásadne nepodáva žiadna polievka. 
Čašníci na lodi by si zaslúžili medailu 
za balansovanie s jedlom na tanieri. 

Na obzore je kontinent večného sne-
hu a ľadu. Aké sú pocity z tohto po-
hľadu a dokonca z prvých krokov na 
jeho pôde? Je to vlastne rezervácia so 
špecifickými podmienkami pre náv-
števníka.

M: Príchodom ku kontinentu sa 
hladina upokojila a v kuchyni sa za-
čala podávať aj polievka. Z postele 
zmizli ohrádky. Bol ten správny čas, 
aby sme si pripili našou slovenskou 
slivovicou, ktorá s nami putovala bez 
ujmy cca 14 900 km. Prvé, čo sme vi-
deli, bola pevnina pokrytá ľadom. Po-
stupne sme sa blížili ku kontinentu, 
kde musel kapitán lode manévrovať 
medzi ľadovými kryhami.  Pri pohľa-
de na tú bielu krásu sa zatají dych, 
čas sa zastaví a myseľ upokojí. Človek 

prežíva niečo slovami neopísateľné. 
Mt: Tak tu nás ani Google nenašiel. 

A to do bodky. Mňa prekvapilo to 
ohlušujúce ticho. Jediný zvuk bol hu-
kot lode a praskanie ľadovca.

M: Nastal čas sa konečne vylodiť, 
ale za prísnych dezinfekčných opat-
rení (trojstupňová dezinfekcia obu-
vi), aby sme nepreniesli baktérie z 
lode na pevninu a naopak. Vylodenie 
sprevádzala dôkladná inštruktáž a 
nácvik od prírodovedných expertov, 
ktorí nás sprevádzali počas celej ex-
pedície. Experti vopred určia miesto 
vylodenia s ohľadom na bezpečnosť, 
lebo je to fyzicky veľmi náročné. Vy-
loďuje sa priamo do mora alebo skal-
natého terénu. Kapacita vylodenia je 
100 ľudí. 

Isto toho bolo veľa, čím vás Antarktí-
da privítala. A bolo čosi, na čo ste ne-
boli vôbec pripravení?

M: Mňa privítala božským tichom, 
ktorým sa niesol len džavot tučnia-
kov. Nečakal som, že sa práve na An-
tarktíde prejdem po kráteri sopky a 
okúpem sa v antarktických vodách 
(tá voda bola vážne studená).

Mt: Pri pohľade na manžela, ktorý 
stojí na Antarktíde v plavkách a ide 
sa kúpať, mi zamrzol nielen úsmev. 
Nečakala som, že sa dostaneme k po-
zostatkom bývalej rybárskej dediny, 
ktorá tu zostala ako  smutný sym-
bol miesta zabitia veľkého množstva 
veľrýb. Milo ma prekvapilo, že na An-
tarktíde je možné poslať poštu (sa-
mozrejme sme to aj využili). Najviac 
ma uchvátili „obyvatelia Antarktídy“ 
– celé kolónie rodín tučniakov, ktoré 
bez obáv chodili okolo nás a krásne 
nám pózovali do objektívov. Medzi 
ďalších obyvateľov patria aj tulene 
leopardie.

M: Vyloďovanie prebieha dvakrát 
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do dňa a o mieste rozhodoval kapi-
tán spolu s prírodovednými expertmi 
podľa dostupnosti pevniny a podľa 
ľadových krýh. Táto expedícia je je-
dinečná. Nedá sa vopred určiť presné 
miesto a počet vylodení na pevninu. 
Napriek letnému obdobiu je počasie 
veľmi premenlivé a teplota sa pohy-
buje od -5 do +5 stupňov. 

Mt: Posledný deň mala Antarktída 
pre nás pripravené krásne divadlo. 
Vplávali sme do zátoky medzi veľké 
množstvo veľrýb (dospelé jedince s 
mláďatami). Fascinujúci bol pohľad 
na veľryby plávajúce blízko lode. 
Všetci sme stáli na palube a mlčky 
pozorovali. Zreteľne bolo počuť ich 
dorozumievacie zvuky. Takto jedi-
nečne sa s nami Antarktída rozlúči-
la. Na slávnostnej večeri nám kapi-
tán odovzdal Antarktický expedičný 
certifikát, ktorý svedčí o dosiahnutí 
najjužnejšieho miesta, ktoré môže 
turista dosiahnuť. Bola som na nás 
hrdá. Počas celej expedičnej plavby, 
ktorá trvala 9 dní, nás sprevádzala 
aj vlajka nášho turistického klubu 
KST Uhlík Strečno. Hrdo môžeme 
vyhlásiť, že Uhlík sa dostal už aj na 
Antarktídu.  

Po návrate na juhoamerickú pevni-
nu ste si oficiálny program cestovky 
rozšírili o špecifické zážitky tohto 
temperamentného svetadielu. 

M: Po návrate do mesta Ushuaia 
sme už mali vlastný program a roz-
hodli sme sa bližšie spoznať Buenos 
Aires. Z chladnej antarktickej pevni-
ny sme sa presunuli do rozpálených 
ulíc Buenos Aires, kde teplomer uka-
zoval +30 stupňov. Buenos Aires je 
mesto pápeža Františka, Diega Ma-
radonu a Lionela Messiho a vidieť 
to na každom kroku. Je to multikul-
túrne mesto, kde je množstvo európ-

skych prisťahovalcov, napr. Taliani, 
Španieli, Nemci. My sme mali tú česť 
spoznať argentínskeho Slováka, kto-
rého starý otec pochádzal z Varína. 
Tento pán nám veľmi pomohol spo-
znať toto krásne mesto a dokázal 
zariadiť nemožné. Lístky na futba-
lový zápas Boca Juniors (najúspeš-
nejší futbalový klub v Argentíne) nie 
je možné kúpiť. Vďaka šikovnosti 
nášho sprievodcu sme lístky na zá-
pas získali. Pre mňa ako vášnivého 
športovca – futbalistu bolo stáť na 
tribúne a vidieť zápas Boca Juniors 
jedným z najlepších zážitkov v živo-
te. 

Mt: Pre Mariána to bol obrovský 
zážitok. Ja som mala z priebehu celej 
akcie od kúpy lístkov až po transport 
na zápas zmiešané pocity. Lístky 
bolo možné kúpiť len na čiernom 
trhu. Na zápas nás mohli dostať iba 
talianski futbaloví kšeftári. Toto môj 
strach ešte viac prehĺbilo. S cudzími 
ľuďmi, v cudzom aute a na neznáme 
miesto.  Skôr mi to pripadalo, že sa 
staneme dobrovoľnými darcami or-
gánov. Moje obavy sa úplne rozply-
nuli po otvorení dverí hotelovej izby. 
V Argentíne je vo februári obdobie 
karnevalov a toto bol pre mňa neo-
pakovateľný zážitok. Vidieť obrov-
ský karnevalový sprievod, krásne 
tanečníčky vlniace sa v rytme samby 
a tie ohromné kostýmy sú pastvou 
pre dušu. Svojmu kultúrnemu oku 
som ulahodila aj vystúpením pravé-
ho argentínskeho tanga. 

M: Na jeden deň sme si odskočili 
pozrieť aj hlavné mesto Uruguaja 
Montevideo. Cesta trajektom trvala 
približne 2,5 hodiny. Mesto dýcha 
históriou a ako suvenír nesmelo chý-
bať pravé uruguajské pončo. 

A čo gastronómia? Aké špeciality ste 

mali možnosť ochutnať?
M: Celou expedíciou nás sprevá-

dzala rozmanitá ponuka jedál a ná-
pojov, množstvo zaujímavých chutí 
a vôní. Na lodi nám podávali európ-
sku stravu obohatenú o rozmanité 
lokálne ryby. Podávali sa aj vynika-
júce dezerty. V Ushuaia sme mali 
možnosť navštíviť prestížnu krabiu 
reštauráciu. Tu si kraba sami vyloví-
te a kuchár vám ho ihneď pripraví. 
Pri návšteve Argentíny by bol hriech 
nevyskúšať pravý argentínsky steak 
a k tomu si pripiť vínom z tejto ob-
lasti. Spoznávanie nových krajín nie 
je len o pamiatkach, kultúre, či spo-
znávaní prírodných krás. Je to aj o 
spoznávaní nových ľudí a súčasťou 
toho všetkého je vychutnanie si lo-
kálneho jedla, ktoré ešte viac umoc-
ní zážitok z cesty ako takej. 

Máte už plán, ktorým by ste chceli 
nadviazať na tento zážitok? A čo by 
ste odkázali nám, ktorí možno váha-
me skúsiť niečo jedinečné?

M: Táto expedícia bola pre nás ne-
opakovateľným zážitkom. Videli a 
spoznali sme iný svet a navštívili 
vzdialené mestá. Cestovanie je vá-
šeň, ktorej človek ľahko podľahne. 
Ak len trochu môžete, cestujte, pre-
tože jediná cesta, ktorú budete ľuto-
vať, bude tá, ktorú nepodniknete.... 

Mt: Netreba sa báť nových krajín či 
kultúry a pokiaľ vám to situácia do-
volí, získate zážitky, ktoré vám nikto 
nikdy nezoberie. Naše cestovateľské 
plány sú otvorené a uvidíme, kam 
nás život a vietor zaveje. Najpodstat-
nejšie je, aby sme boli zdraví a uvidí-
me, čo nám život prinesie.

Ďakujem za príjemný rozhovor, 
množstvo faktov a záujem podeliť sa 
s nami o skúsenostiach z cesty, ktorá 
vôbec nepatrí medzi všedné.      /pa/
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Obec Strečno patrila od nepamäti k 

obciam s bohatou kultúrno-spoločen-
skou a športovou činnosťou. Svojou 
polohou má vytvorené vynikajúce pod-
mienky na množstvo aktivít trávenia 
voľného času. 

Tým, že naša obec leží na úpätí poho-
ria Malej Fatry, má okrem iného aj po-
tenciál na prevádzku lyžovania a to či už 
zjazdového, tak aj bežkárskeho.

Keď nazrieme do histórie tohoto špor-
tu v našej obci, tá siaha do konca šesť-
desiatych a začiatku sedemdesiatych 
rokov minulého storočia. V tom čase 
skupina nadšencov okolo Jozefa Mydlu, 
ktorý bol rodákom zo Starých Hôr, kde 
lyžovanie už nebolo až také neznáme, 
začali s organizovaním prvých lyžiar-
skych pretekov v rámci našej obce. Za 
miesto pretekov zvolili lokalitu Lacková 
dolina, ktorá sa nachádza pod vrchom 
Špicák. Bola to jednoduchá, no pomer-
ne strmá trať s niekoľkými bránkami, 
ktorú si musel každý pretekár sám vy-
šliapať, prepravné zariadenia boli v tom 
čase len

snom. V cieli čakali tých najlepších 
vecné ceny a diplomy. Jediné, čoho bolo 
v tých časoch dostatok bolo množstvo 
snehu, elánu a radosti z pohybu na čer-
stvom vzduchu.

Neskôr, začiatkom osemdesiatych ro-
kov sa vytvorila opäť skupina nadšen-
cov okolo Jožka Janusa, ktorá začala s 
aktivitou v lokalite Ostredok. Doslova 
na kolene vyrobili prvý tzv. háčkový 
vlek, ktorý bol ťahaný starým, no stále 
funkčným elektromotorom. Elektric-
kú energiu zas zabezpečoval staručký 
dieselagregát, ktorý v ťažkých zimných 
podmienkach naštartovať bolo dosť ná-
ročné. No to, že sa už každý mohol po-

hodlne, bez väčšej námahy vyviezť na 
svah, stálo za to. Súčasťou vleku bolo aj 
vybudovanie malej útulne, kde sa mohli 
všetci z času na čas ísť ohriať pri starej 
piecke

a napiť sa teplého čaju. Takto to fungo-
valo do roku 1986, kedy prišlo za pomo-
ci Miestneho národného výboru (MNV) 
a Okresnej správy cestovného ruchu ( 
OSCR) k zásadnej zmene.

Vybudovaním elektrickej prípojky, po-
stavením nového vleku typu EPV 300 a 
postavením ďalšej chatky pre obsluhu a 
údržbu, sa podmienky pre prevádzku a 
lyžovanie výrazne zlepšili. Všetky práce 
boli vykonávané svojpomocne vlastnou 
členskou základňou, ktorú v tom čase 
tvorilo viac ako 40 dobrovoľníkov. Ly-
žiari sa stali súčasťou vtedajšej Telový-
chovnej jednoty Partizán Strečno ako 
jeden zo štyroch oddielov. Vedenie TJ 
Partizán pracovalo v tom čase v zložení: 

Piovarči Vladislav- predseda, Kadaši 
Vladimír- podpredseda, Ďurčo Pavol- 
tajomník, Klocáň Ondrej- pokladník. 
Ďalšími členmi výboru boli predsedovia 
jednotlivých oddielov.

Vedenie lyžiarskeho oddielu tvorili: 
Muráň Gustav- predseda, Trnovec Sil-
vester – podpredseda, Kadaši Jaroslav- 
pokladník, ďalšími členmi výboru boli: 
Klocáň Tomáš, Belko Jozef, Vostárek 
Zdeněk, Zrelica Pavol, Janus Jozef, Pri-
stach Pavol.

Činnosť oddielu bola zameraná v let-
ných mesiacoch na údržbu a opravy, 
dobudovávanie areálu a prípravu svahu 
na zimnú prevádzku. V zimných mesia-
coch pracoval oddiel predovšetkým na 
prevádzke vleku. Oddiel sa tiež podieľal 
či už samostatne alebo v spolupráci s 
inými zložkami na organizovaní rôz-

nych turisticko-športových podujatí a 
zájazdov. Prvou väčšou zaťažkávacou 
skúškou pre areál na Ostredku bolo 
zorganizovanie jedného z pretekov 
Okresnej lyžiarskej ligymládeže, v kto-
rej súťažilo až okolo 200 pretekárov v 
troch chlapčenských a troch dievčen-
ských kategóriach. Naša obec tam mala 
samozrejme tiež svoje zastúpenie. Pod 
trénerským vedením Jožka Janusa st, 
nás reprezentovali Jožko, Miloš a Ľuboš 
Janusovci, Peťo Oberta, Peťo Sobčiak, 
Mirka Ilovská a mnoho ďaľších. Zorga-
nizovať takéto preteky nebola vôbec 
jednoduchá záležitosť vzhľadom na 
pomerne dosť vysoký počet pretekárov. 
Už len zabezpečiť dostatočné množstvo 
štartových čísel, príprava občerstvenia 
pre všetkých pretekárov a ich dopro-
vod, kvalitná príprava a stavba trate, 
ale aj dostatočné množstvo personálu, 
brankových rozhodcov, časomeračov, 
to všetko si vyžadovalo pomerne veľké 
úsilie. Nakoniec sa to podarilo k spo-
kojnosti všetkých zúčastnených na vý-
bornej úrovni zrealizovať, a tak sme si 
u vedenia Okresného lyžiarskeho zväzu 
získali dôveru pre organizovanie ďal-
ších pretekov.

Po roku 1989 došlo k zmenám v le-
gislatíve a tak sme museli pristúpiť aj 
k reorganizácii v našich oddieloch. Na 
základe novoprijatých zákonov sme 
v roku 1990 na ministerstve vnútra 
SR požiadali o registráciu novovytvo-
reného samostatného združenia pod 
názvom Lyžiarsky oddiel Javorina 
Strečno. Na ustanovujúcej schôdzi bol 
zvolený nový výbor v zložení: Pavol 
Bukovinský- predseda, Silvester Trno-
vec- podpredseda, Janka Tavačová- 
hospodár, ktorá prevzala funkciu po 
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Irenke Janusovej. Oddiel sa tiež stal 
členom združenia LAVEX- združenie 
lanoviek a vlekov so sídlom v Liptov-
skom Mikuláši. Toto združenie nám 
zabezpečovalo pravidelné revízie ly-
žiarskeho vleku ako aj odborné ško-
lenie obsluhovateľov vleku. Aktivity 
oddielu boli zamerané predovšetkým 
na

prevádzku vleku, ktorý časom po 
neúspešnej dražbe prešiel do majet-
ku obce a lyžiarsky oddiel ho nájom-
nou zmluvou získal do správy. Ďalej 
boli každoročne organizované pre-
teky o putovný pohár starostu obce, 
organizovali sa lyžiarske kurzy pre 
Základnú školu v Strečne, na záver 
sezóny sa robil karneval na lyžiach. 
Tiež bolo organizovaných množstvo 
zájazdov na psie záprahy na Dono-
valoch, ktoré si získali veľkú obľu-
bu. V období nedostatku snehu sa 
organizovali zájazdy do lyžiarskych 
stredísk, ktoré mali dostatok snehu. 
V spolupráci s obecným úradom bol 
každoročne organizovaný

pri príležitosti oslobodenia maso-
vý výstup k pamätníku na Javorine s 
posedením pri guľáši na Ostredku. V 
letných mesiacoch sa konali brigády 
na kosenie svahu a príprave areálu 
na zimnú prevádzku.

V roku 2004 bola na podnet vede-
nia obce a lyžiarskeho oddielu poda-
ná žiadosť na vypracovanie odbornej 
štúdie využitia potenciálu lyžiarske-
ho areálu a jeho dobudovanie na pod-
mienky súčasných nárokov z hľadis-
ka všetkých bezpečnostných noriem 
a využitím kapacít prostredia.

Štúdiu po dôkladnom prešetrení 
podmienok vypracoval autorizovaný 
architekt s bohatými skúsenosťami 
projektovania známych lyžiarskych 
stredísk na Slovensku Ing. Ján Kríž. 
Projekt zahŕňal vybudovanie viacka-
pacitného prepravného zariadenia 
pomocou štvorsedačkovej lanovky,

komplexný systém technického za-
snežovania, zariadenia pre technic-
kú údržbu, opravy, zdravotnú služ-
bu, občerstvenie, servis lyží a pod. 
Jednou z predností tejto lokality na 
vybudovanie takéhoto strediska je 
samotná jej poloha, severná strana 
svahu, primeraná nadmorská výška s 
dostatočným

počtom chladných dní, ako aj pri-
meraný dostatok vody pre technické 
zasnežovanie. V neposlednom rade je 
výhodou aj blízkosť väčšieho mesta, 
čo by mohlo zabezpečiť dostatočnú 
návštevnosť na denné ale aj večer-

né lyžovanie. Množstvo základných 
a stredných škôl v okolí by mohlo 
stredisko využívať na svoje lyžiarske 
kurzy. Táto štúdia potvrdzuje mož-
nosti rozvoja našej obce aj v tejto ob-
lasti a tak by nebolo na škodu do bu-
dúcna sa možno zaoberať rozvojom 
turizmu aj týmto smerom. Prínosom 
by mohlo byť aj rozširovanie ubyto-
vacích kapacít a gastroslužieb čo by 
vytvorilo ďalšie pracovné miesta.

Pracovná zaneprázdnenosť, ale tiež 
slabé zimy a nedostatok snehu v po-
sledných rokoch viedli k postupnému 
útlmu činnosti oddielu. Hrozil už do-
konca celkový zánik oddielu a lyžiar-
skej činnosti ako takej. No ako to už 
v živote chodí, príležitosti sa chopili 
mladí členovia, potomkovia bývalých

aktívnych členov a od roku 2017 
postupne rozbehli nanovo činnosť 
oddielu. Bratia Jakub a Michal Ober-
tovci, Miro Hliník, niektorí starí čle-
novia, ale aj mnoho mladých nových 
členov sa dali do práce na obnove 
toho, čo tu bolo vybudované a čo po 
rokoch načal zub času. 

V prvom rade bolo potrebné odstrá-
niť poruchy na prívodnom kábli elek-
trickej prípojky. Ďalšie práce sa týkali 
opravy a celkovej údržby lyžiarskeho 
vleku vrátane prevedenia revízii me-

chanickej aj elektrickej časti. Taktiež
pracovali na rekonštrukcii chaty 

a vytvorili tak útulné priestory pre 
návštevníkov a rozšírili sa možnosti 
jej využitia. A tak je areál opäť pri-
pravený na to, aby mohol byť naplno 
využívaný.

Z pohľadu dlhoročného člena a 
funkcionára oddielu je príjemné 
sledovať, že to, čo sme tu začali, má 
svojich nasledovníkov a neodrádza 
ich ani nedostatok snehu a rozširujú 
svoju činnosť aj na iné kultúrno-spo-
ločenské a športové akcie a prispie-
vajú tak k rozširovaniu atraktívnosti 
našej obce.

Ostáva len dúfať, že zimy ako boli v 
roku 2002 alebo 2006, keď bolo na 
Ostredku viac ako jeden meter sne-
hu sa ešte vrátia, a budeme si môcť 
s chuťou zalyžovať v tomto prekrás-
nom prostredí.

Na záver by som sa chcel poďako-
vať všetkým tým, ktorí boli pri zrode 
a pomáhali svojou prácou aj na úkor 
svojho osobného voľna písať históriu 
tohoto prekrásneho športu v našej 
obci. Mnohí z nich už nie sú medzi 
nami, no je dobre, že to čo začali má 
svojich pokračovateľov a že to nebo-
lo márne.

Poďakovanie patrí aj súčasnému ve-
deniu a všetkým členom a prajem im 
do ďalších rokov veľa elánu, v zime 
veľa snehu, a v lete veľa slnka. Je to 
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práca, ktorú sme všetci robili nezišt-
ne s láskou a zanietením a aj preto si 
vážim všetkých tých, ktorí sú v súčas-
nej ťažkej dobe venovať svoj čas tejto 
činnosti. Ešte raz veľa zdaru. 

A v neposlednom rade využijeme 
tento priestor na pozvanie na už tra-
dičný Štefanský Výstup na Ostredok.

                     Pavol Bukovinský ml.
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To, že i v mladom veku sa dajú pre-
pisovať štatistiky, svedčí i náš mladý 
talentovaný hráč Matúš Belko. 

Pochádza z futbalovej rodiny, keď 
jeho otec Ľubomír to dotiahol až do 
krajského majstrovstva v Stráňavách 
a jeho brat Ľubo brázdi po extraligo-
vých štadiónoch ako brankár MŠK 
Žilina, ba dokonca i v reprezentač-
ných dresoch Slovenska. Matúš za-
znamenal niekoľko pozoruhodných 
štatistík. Vo svojej mladej futbalovej 
kariére už celkovo vo všetkých ka-
tegóriách odohral 211 majstrovských 
stretnutí, v ktorých nastrieľal neuve-
riteľných 352 gólov, čo je priemer na 
zápas 1,7 gólu. Svoju kariéru začal v 

ročníku 2016-17, už v tom nasledu-
júcom strelil 45 g., najviac však v r. 
2018-19 rekordných 123 gólov. Na 
svoj debut v mužskej kategórii nastú-
pil 15.6.23 v 26. kole proti Bitarovej 
vo veku 16r. a 48 dní. V tejto sezóne 
už pravidelne nastupuje v základnej 
zostave. Na svoj prvý gól čakal do 
8.10.23 v 9. kole vo Varíne, ktorý roz-
hodol o našom víťazstve 1:2. V čase 
zápasu mal 16r. a 163 dní. Čo poviete, 
unikátne... Ďalší gól pridal v dohráv-
ke v Radôstke a tretí v Nededzi. Hrá-
va dvojzápasy, keď v sobotu pomáha 
v doraste, v ktorom strelil už 15 gó-
lov a nedeľu za dospelých. 

Tešíme sa už teraz na jeho ďalšie 
presné zásahy v sieťach súperov.

    Štefan Tavač

Talent Matúš

   Futbal

   Strelecká mizéria
Začnime však najskôr našimi mlá-

dežníckymi mužstvami. Prípravky, 
t.j. kategórie U-7, U-9 a U-11 nám 
už dlhodobo robia radosť. Vznikla 
tu veľká futbalová rodina, do ktorej 
patria deti, rodičia i starí rodičia, 
nadšení fanúšikovia a futbalová ve-
rejnosť. Všetko to zastrešujú tréneri 
Janko Trnovec, Ľubo Mojský, ktorým 
vypomáha Ľubo Janus. V piatich tur-
najoch odohrali 20 zápasov, v kto-
rých 15 vyhrali, 1 remizovali a len 4 
prehrali zo skóre 112:46. 

Aj turnaj na našom ihrisku 30.9.23 
patril k jedným z najlepších, čo po-
tvrdili viaceré zúčastnené mužstvá i 
diváci. Touto cestou ďakujeme všet-
kým i sponzorom, ktorí sa podie-
ľali na zdarnom priebehu turnaja. 
Veď na ihrisku sa pohybovala viac 

ako stovka malých detí zanietených 
do futbalu. Deti naďalej pokračujú 
v tréningovom procese aj v tých-
to chladných jesenných mesiacov v 
našej telocvični. Pripravujú sa na 2. 
ročník Mikulášskeho turnaja, ktorý 
bude 9.12.23 v našej telocvični. Tré-
neri im za odmenu zorganizovali vý-
let do Aquaparku v Zakopanom, na 
ktorom sa deti do sýtosti vyšantili. 
Potešiteľne sa môžeme vyjadriť i o 
našich žiakoch v I. triede ObFZ Žili-
na. V tabuľke sú zatiaľ na 3. mieste s 
29 bodmi a skóre 58:11. Najlepšími 
strelcami sú: Peter Kováč-13g.- odo-
hral všetky stretnutia-910 min., An-
drej Kazimír-10g., Alex Dugovič-8g., 
Radko Beleš-7g. Tréner žiakov Paťo 
Honko s asistentom Janom Fraškom, 
si pochvaľujú účasť žiakov na tré-

ningoch i zápasoch. Rekordný výsle-
dok dosiahli v 3. kole, keď zvíťazili 
nad Rašovom 19:0, ale i v 8.kole s 
Višňovým 9:0. Hlavnými ťahúňmi 
mužstva sú už hráči, ktorí už hrávajú 
aj v doraste /Dugovič, Kováč, Kazi-
mír a Sokolovský/. Žiaci pokračujú 
v nastavenom trende , ktorý nastavil 
tréner Vojto Oberta a robia radosť 
našej futbalovej verejnosti. Touto 
cestou ďakujeme partii, ktorá orga-
nizuje Silvestrovský Don Kamilo cup, 
že zakúpila žiakom nové pekné zele-
no-biele dresy. Naopak, náš dorast 
trochu zaostáva za očakávaniami, 
spred minulých rokov. Zapríčinili to 
hlavne až 4 domáce prehry a 3 remí-
zy. Trápili sa do 8. kola, potom však 
v posledných kolách zabrali naplno 
a poskočili v tabuľke na 8. miesto s 
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redakčná rada v zložení:  

Erika Ďurčová, Beáta Badibangová, 

Anna Melišová. 

Tlač: Coreta Bytča

Reg. číslo: RP388/2008

Noviny neprešli jazykovou korektúrou.

18 bodmi, skóre 38:25. Najlepším 
strelcom je Matúš Belko s 15 gólmi 
a je na treťom mieste v V. lige sk. A. 
Tréner Jožko Melo robí všetko pre-
to, aby zabrali aj v poslednom kole 
proti Rosine. Oporami mužstva sú 
hráči, ktorí nastupujú i za Á-čko –
Michal Janus, Denis Židek, Matúš 
Belko a Maťo Repáň, ktorí s Adamom 
Rosinom majú kompletnú minutáž v 
MFS. No a úvodný nadpis patrí na-
šim mužom. Po skončenej jari, keď 
naši chlapci ťahali šnúru 7 zápasov 
bez prehry a robili nám radosť, je-
seň pokračovala v rozpačitých výko-
noch, no hlavne v streleckej mizérii 
a koncovke našich hráčov. Pred po-
sledným kolom v Bitarovej sme stre-
lili len 12 gólov, čo je druhý najhorší 
počet po Podvysokej/6/. Čo je hor-
šie, súperi si chodia k nám po body. 
Prehrali sme až 4 domáce zápasy /H.
Hričov, Višňové, Skalité a Predmier/, 
1 remizovali /Kotešová/. Z ihrísk 
súpera sme priviezli dve víťazstva /
Podvysoká a Varín/. Strelci sa teda 
zahanbili, veď najviac gólov dal Ma-
túš Belko a Pavol Kopásek – 3g. V 
zimnej prestávke je preto potrebné 
mužstvo vhodne doplniť v útočnej 

fáze. Brankára s obranou však musí-
me pochváliť, dostali len 17 gólov, čo 
je 4 najlepšia v súťaží. Tréner Robo 
Kán robí čo môže, mali sme viace-
rých zranených hráčov/Barošinec, 
Kašjak, Kocian, Trpiš/, k tomu prirá-
tame 6-týždňový trest pre Tkáčika i 
odchod Remeka, ďalej pracovné po-
vinnosti bratov Beháňovcov. Zápasy 
tak musia ťahať piati mladý hráči /
Janus-18r., Oberta-19r., Mikunda-
-20r., Židek-18r. a Belko -16,5r/. 
Pritom brankár Vereš, Boris Oberta 
a Michal Janus, ktorý robí v mladom 
veku už kapitána mužstva, odohrali 
všetky zápasy, t.j.1.080 min. A to ešte 
v sobotu pomáhajú v doraste /Janus, 

Volejbalisti Ďakujú 
za 2 % z daní 

Strečnianski volejbalisti by sa chceli 
aj touto cestou veľmi pekne poďakovať 
všetkým, ktorí sa aj tento rok rozhodli, 
že 2 % zo svojich daní venujú nášmu 
občianskemu združeniu o.z. VOLLEY-
BALL STREČNO.

Všetky prostriedky boli použité naj-

   Volejbal

Belko a Židek./ Teda klobúk dolu 
nad ich vyťaženosťou a prístupom k 
zápasom. Po poslednom zápase na-
stane dlhá zimná prestávka, v ktorej 
bude čas na analýzu a zhodnotenie 
výsledkov jesennej časti majstrov-
ských zápasov. Treba ešte pripraviť 
ihrisko na zimu, ktoré v posledných 
zápasoch dostalo zabrať, oddýchnuť 
si, doliečiť zranenia a pripraviť dob-
rú zimnú prípravu na jar 2024, po 
ktorej budeme oslavovať 100-ročni-
cu založenia futbalu v našej obci.  

V závere chcem opäť poďakovať 
všetkým, ktorí nám pomáhajú pri 
organizovaní nášho futbalu.       

            Štefan Tavač- preds. FK Strečno

mä na rozvoj žiackeho volejbalu v našej 
obci (nákup nových lôpt, tréningových 
pomôcok a pod.). Táto forma podpory 
je pre rozvoj strečnianskej volejbalovej 
mládeže naozaj veľmi dôležitá. 

Preto veríme, že sa pre podporu nášho 
občianskeho združenia rozhodnete aj v 
budúcnosti. Ďakujeme.

               Jaroslav Štefko


